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MĚSTO DUBÁ VÁS SRDEČNĚ ZVE NA

Při návštěvě této akce je nutné dodržovat platná hygienická nařízení. Děkujeme za pochopení. 

ROZSVÍCENÍ 
VÁNOČNÍHO STROMU

neděle 28. 11. 2021 na náměstí v Dubé 

 
16.00  Zahájení, zpívající andělé na chůdách (cirkus
   Chůdadlo) a otevření Vánoční výstavy 
   v Galerii Šatlava. 
17.00  Rozsvícení vánočního stromu,
   stromeček posvětí Mgr. Milan Mordačík. 
17.30 Brémští Cirkusanti (cirkus Chůdadlo) 
   zábavná kejklířská -  pohádka nejen pro děti. 

  Těšit se můžete na hudební vystoupení dětí 
  ze Sboráčku při ZŠ a MŠ Dubá, ZUŠ Doksy 
  a souboru JEN TAK. 
  Na náměstí budou prodejní stánky, 
  občerstvení zajištěno.
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Vážení čtenáři městského zpravodaje Dubáček, přátelé,

přeji vám všem malebný listopad, měsíc, který je spojován s končícím podzi-
mem a padajícím listím. Je to ale také měsíc, ve kterém se v naší historii udá-
lo poměrně dost zásadních událostí. Tou nejvýraznější v novodobé historii byl  
17. listopad 1989, kdy zásah policie proti studentské demonstraci v Praze od-
startoval období politických změn, tzv. sametovou revoluci, která vedla k pádu 
komunistického režimu a přechodu k demokracii a tržní ekonomice.

Letošní listopad začíná pro řadu lidí velmi složitě vzhledem ke krachu Bohe-
mia Energy, společnosti, která chtěla vyrůst do největšího dodavatele elektřiny 
a plynu u nás a pouštěla se do velmi rizikových aktivit a spekulací na trhu s tě-
mito komoditami. Nakonec na to doplácejí lidé, kteří u této společnosti měli své 
smlouvy. Pevně doufám, že vláda co nejdříve vyřeší několikanásobně vyšší zá-
lohy pro občany přímo s „Dodavateli vyšší instance“. Zavedení odpuštění DPH 
plošně je sice jednoduché a líbivé opatření, které mnoha lidem a firmám elektři-
nu v tuto dobu ještě zlevní, ale zásadní problém těch nejohroženějších skupin, 
kterým byly předepsány horentní zálohy, nijak nepomůže a situaci to nevyřeší.

Již dva a půl roku se potýkáme také s nejrůznějšími opatřeními vydanými  
v souvislosti s Covidem-19 a tento měsíc opět začínáme s omezeními, které 
dopadnou i na drobnější podnikatele především v pohostinství. Pevně doufám  
a věřím, že již nenastane situace, že by se plošně zavíraly školy. Sleduji po celou 
dobu situaci velmi bedlivě a jsem skutečně naštvaná z výroků některých politiků 
v posledních dnech. Cílené vyhrožování lidem a rozdělování obyvatel do nejrůz-
nějších skupin se mi bytostně příčí a situaci nepomáhá.

Ráda bych skončila něčím pozitivním a tak velmi děkuji všem účastníkům 
Strašidelného putování, které proběhlo u Sušárny chmele a Jarušce za celkovou 
organizaci akce. Ráda bych Vás všechny pozvala na Mikulášskou nadílku a roz-
svěcení vánočního stromku na náměstí. Akce připravujeme v duchu let minulých 
a operativně budeme upravovat dle aktuálních platných nařízení. Tak doufám  
a věřím, že se na náměstí tentokrát sejdeme a začátek adventního času za-
hájíme společně. Máme pro vás totiž opět nějaká malá překvapení, snad vám 
udělají radost.

Irena Žalovičová 
starostka
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LÉKÁRNA DUBÁ
Masarykovo náměstí 139
Českolip. lékáren. společnost, s. r. o.
PO, ST, ČT, PÁ 8 – 14 h
ÚT 8 - 18 h
SO 8 - 12 h
kontakty: 487 870 139
lekduba@seznam.cz
V lékárně je možné platit také kartou.

MĚSTSKÝ ÚŘAD DUBÁ

HLÁŠENÍ PORUCH 
EL. PROUD 800 850 860

PLYN   1239

VODA  840 111 111

NEVÁHEJTE NÁS KONTAKTOVAT
údržba zeleně, koordinátor VPP
Monika Šimonová 
tel. 723 258 285 
koordinator@mestoduba.cz

vedoucí městské údržby
Václav Šarboch
tel. 607 933 058
udrzba@mestoduba.cz

MĚSTSKÉ LESY DUBÁ
odborný lesní hospodář
Ing. Josef Štveráček
tel. 607 851 462 
lesni.hospodar@mestoduba.cz

lesník Městských lesů Dubá
Zbyšek Stibor
606 904 093

starostka
Ing. Irena Žalovičová, 
tel. 725 071 130
starostka@mestoduba.cz

místostarosta
Martin Fuxa DiS
tel. 725 733 608, 
mistostarosta@mestoduba.cz

tajemník
Bedřich Janďourek
tel. 606 372 922
tajemnik@mestoduba.cz

sekretariát, podatelna
Leona Maříková
tel. 487 870 201 
sekretariat@mestoduba.cz
podatelna@mestodubacz

hlavní účetní
Ing. Marcela Pražáková, 
tel. 487 870 201 
ucetni1@mestoduba.cz

fakturantka
Michaela Pažoutová
tel. 487 870 201  
fakturantka@mestoduba.cz

správa domů a bytů, přestupky
Barbora Tomášková
tel. 728 168 134
sprava.domu@mestoduba.cz
prestupky@mestoduba.cz

ekolog, městský zpravodaj
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
ekolog@mestoduba.cz

vedoucí stavebního úřadu
silniční správní úřad
Lenka Čermáková
tel. 487 870 201 nebo 487 870 103
stavebni.urad@mestoduba.cz

stavební úřad
Věra Králová
tel. 487 870 201 nebo 487 870 103
stavebni.kralova@mestoduba.cz

investiční a projektová příprava
Ing. Petr Kmínek
tel. 606 077 702 
dotace@mestoduba.cz

matrika, evidence obyvatel, 
CZECH-POINT
Martina Šepsová
tel. 487 870 201
matrika@mestoduba.cz

poplatky, pojistné události
Veronika Kolomazníková
tel. 487 870 201 
poplatky@mestoduba.cz

infocentrum, kulturní referentka
Petra Mečířová
tel. 487 870 490
info@mestoduba.cz

POŠTA DUBÁ
Školní 192
PO a ST 10 - 12 a 13 - 18 h
ÚT, ČT, PÁ  8 - 12 a 13 - 16 h
tel.: 954 247 141
Veškeré potřebné informace můžete 
najít na webových stránkách České 
pošty www.ceskaposta.cz 

ORDINACE 
DĚTSKÉHO LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 138, Dubá
MUDr. Zina Ropková
PO 7.30 - 9.30 h
ÚT 10.30 - 12.15 h
ST NEORDINUJE
ČT 7.30 - 11 h
PÁ 12 - 14 h
Tel. do ordinace 487 870 183

SBĚRNÝ DVŮR DUBÁ
Nové město 258
Otevírací doba
PO  8.30 - 11 a 11.30 - 17 h
ÚT  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
ST  8.30 - 11 a 11.30 - 17 h
ČT  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
PÁ  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
SO  8 - 11 h
Zuzana Pabišková
tel. 722 530 449
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
Sběrný  dvůr  je  určen  pouze  pro  trvale 
hlášené  obyvatele  a majitele  RO,  kte-
ří  jsou  zapojeni  do  systému  nakládání  
s odpady v obci (plátci poplatku za odpa-
dy). Sběrný dvůr není určen pro podni-
kající subjekty. Větší množství odpadu je 
nutno hlásit předem. V případě pochyb-
ností  o  původu  odpadu, může  obsluha 
odmítnout jeho převzetí. 

ORDINACE 
PRAKTICKÉHO 
LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 140/3
DubMed s. r. o. 
MUDr. Hana Středová
MUDr. Jiří Klement
Ordinace funguje bez omezení  
v těchto ordinačních hodinách  
(i déle, je-li třeba):
PO 7.30 - 13.30 h
ÚT 14 - 18 h
ST, ČT, PÁ 7.30 - 13:30 h 

kontakty:
tel. 483 704 729, 722 763 072
Je nutné se telefonicky objednat. 
Navštivte www.dubmed.cz, kde si mů-
žete objednat třeba i recept na léky.



Dubáček | listopad 2021

5

Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva
Usnesení č. 9/2021 ze dne 21. října 2021 z veřejného zasedání zastupitelstva. Zveřejněna je u  p ra vená verze dokumentu z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveře jňo vaných osobních údajů podle zákona ČR č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, a Nařízení Evropského 
parlamentu a rady (EU) 2016/679, o ochraně fyzických osob.

1) URČILO na návrh paní starostky zapisova-
tele zápisu paní Leonu Maříkovou, ověřovatele 
zápisu paní Moniku Šimonovou a pana Karla Šimo 
a zapisovatele usnesení pana Jakuba Fliegela.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

2) SCHVÁLILO na návrh paní starostky předlo-
žený program veřejného zasedání Zastupitelstva 
Města Dubá č. 9/2021.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

3) ZKONTROLOVALO po projednání v kontrol-
ním výboru zastupitelstva plnění usnesení Zastu-
pitelstva Města Dubá č. 8/2021 ze dne 23. září 
2021, včetně nedořešených bodů z předchozích 
usnesení.

VZALO NA VĚDOMÍ zprávu č. 7/2021 kontrol-
ního výboru zastupitelstva, viz příloha.

4a) VZALO NA VĚDOMÍ informace finanční-
ho výboru zastupitelstva týkající se hospodaření 
Města Dubá za leden až září roku 2021, které 
skončilo záporným saldem příjmů a výdajů ve výši 
3 439 167,88 Kč; výsledek hospodaření hospodář-
ské činnosti zisk ve výši 1 338 755,44 Kč (Městské 
lesy Dubá ztráta ve výši 61 575,60 Kč a Autocamp 
Nedamov zisk ve výši 1 400 331,04 Kč), a týkají-
cí se stavu finančních prostředků Města Dubá na 
bankovních účtech ke dni 30. září 2021 – na hlavní 
činnosti 13 547 889,89 Kč, hospodářské činnosti  
4 755 995,74 Kč a sociálním fondu 185 735,60 
Kč; celkové finanční prostředky Města Dubá na 
bankovních účtech 18 489 621,23 Kč.

4b) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva rozpočtové opatření č. 7 rozpočtu 
Města Dubá na rok 2021, viz příloha.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Rozpočtové  opatření  
č. 7/2021 snižuje výši plánovaného schodku  roz-
počtu  ze  7  000  000 Kč  na  4  000  000 Kč. Roz-
počtové opatření navrhuje celkové zvýšení příjmů  
o  3  862  290,00  Kč,  z  toho  navýšení  daňových 
příjmů o 2 891 000,00 Kč, navýšení nedaňových 
příjmů o 89 000,00 Kč, navýšení kapitálových pří-
jmů o 307 000,00 Kč a navýšení přijatých transferů  
o 575 290,00 Kč. Rozpočtové opatření  dále  na-
vyšuje  výdaje  v  celkové  výši  862  290,00  Kč,  
a to v položkách běžných výdajů o 555 290,00 Kč  
a kapitálových výdajů ve výši 307 000,00 Kč.
Navrhované navýšení příjmů se skládá: +2 891 

000,00 Kč – navýšení daňových příjmů u položek 
daň  z  příjmů  fyzických  osob placená poplatníky, 
daň z příjmů fyzických osob vybíraná srážkou, daň 
z příjmů právnických osob, daň z přidané hodno-
ty, poplatky za odnětí pozemků plnění funkcí lesa, 
poplatek ze psů – jedná se o dopočítání a dorov-
nání odhadu daňových příjmů za říjen až prosinec 

2021; +182 908,00 Kč – navýšení položky Ostatní 
neinvestiční přijaté transfery ze státního     rozpočtu 
– jedná se o transfer na veřejně prospěšná místa  
a  společensky  účelná  pracovní místa  za měsíc 
říjen a  listopad 2021; +70 000,00 Kč – navýšení 
položky Neinvestiční přijaté transfery od obcí – ne-
investiční dotace na provozní výdaje pro jednotku 
požární ochrany od obce Chlum; +322 382,00 Kč 
– navýšení položky Neinvestiční přijaté transfery od 
krajů,  toto navýšení obsahuje dotaci Libereckého 
kraje ve výši 227 000,00 Kč na obnovu ústředního 
kříže hřbitova v Deštné a dotaci ve výši 95 382,00 
Kč na projekt pod názvem „Potravinová pomoc dě-
tem v Libereckém kraji 7“ pro základní a mateřskou 
školu. Tato položka je průtoková a bude zohledně-
na i ve výdajích; +29 000,00 Kč – navýšení příjmů 
u paragrafu Ostatní záležitosti  kultury –  jedná se  
o dary  a  příspěvky na akci Mezinárodní  jazzové 
dny a Dny Evropského dědictví; +6 000,00 Kč – na-
výšení příjmů u paragrafu Ostatní sportovní činnost 
–  dar  na  akci Svatováclavský  běh;  +310 000,00 
Kč – navýšení příjmů u paragrafu Komunální služ-
by a  územní  rozvoj  jinde neuvedené –  jedná  se  
o navýšení o příjmy z prodeje pozemků ve 4. čtvrt-
letí tohoto roku; +41 000,00 Kč – navýšení příjmů 
u paragrafu Využívání a zneškodňování komunál-
ních  odpadů  –  příjmy  za  zpětný  odběr  od  firmy 
EKO-KOM  a KOVOŠROT GROUP;  +10  000,00 
Kč – navýšení příjmů u paragrafu Požární ochra-
na  –  dobrovolná  část  –  příjmy  jsou  navyšovány  
o finanční příspěvek obce Tuhaň na provoz a údrž-
bu vysílače v Zakšíně. Celkové navrhované zvýše-
ní příjmů je ve výši 3 862 290,00 Kč.
Navrhované  navýšení  výdajů  se  skládá:  

+18 000,00 Kč projektová dokumentace –  rekon-
strukce kanalizace Mateřské školy Dubá – 2. část; 
+45  990,00  Kč  potravinová  pomoc  dětem  Libe-
reckého  kraje  –  odesláno Mateřské  škole Dubá 
(jedná se o průtokovou položku);  +49 392,00 Kč 
potravinová pomoc dětem Libereckého kraje – ode-
sláno Základní škole Dubá (jedná se o průtokovou 
položku); ±9 000,00 Kč převod částky z paragrafu 
Ostatní sportovní činnost do paragrafu Ostatní zá-
ležitosti vzdělávání – dar pro Základní školu Dubá, 
Mateřskou  školu Dubá a  Lesní mateřskou  školu 
Okna; +29 000,00 Kč – navýšení  výdajů u para-
grafu Ostatní záležitosti kultury – jedná se o přijaté 
dary a příspěvky na akci Mezinárodní jazzové dny 
a Dny Evropského dědictví; +6 000,00 Kč – navý-
šení výdajů u paragrafu Ostatní sportovní činnost 
–  ve  výši  přijatého daru  na  akci Svatováclavský 
běh; +307 000,00 Kč navýšení výdajů u paragrafu 
Komunální  služby  a  územní  rozvoj  jinde  neuve-
dené –  jedná  se o navýšení  za příjmy  z prodeje 
pozemků ve 4. čtvrtletí  tohoto  roku; +182 908,00 
Kč navýšení výdajů v paragrafu Péče o vzhled obcí  
a veřejnou zeleň – jedná se navýšení ve výši transfe-
ru na veřejně prospěšná místa a společensky účel-
ná pracovní místa za měsíc říjen a listopad 2021;  
+101  000,00  Kč  pojištění  (na  12 měsíců)  nové 
cisternové  automobilové  stříkačky;  +10  000,00 
Kč – navýšení výdajů u paragrafu Požární ochra-
na  -  dobrovolná  část  –  výdaje  jsou  navyšovány  

o finanční příspěvek obce Tuhaň na provoz a údrž-
bu stožáru v Zakšíně; +70 000,00 Kč – navýšení 
výdajů u paragrafu Požární ochrana – dobrovolná 
část – výdaje jsou navyšovány o finanční příspěvek 
obce Chlum na provozní  výdaje  hasičů  (vysílač-
ky); +43 000,00 Kč – navýšení výdajů na volby do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR – dorovná-
ní do výše dotace na  tyto volby – viz  rozpočtové 
opatření  č.  6/2021. Celkové navrhované  zvýšení 
výdajů je ve výši 862 290 Kč.

4c) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru 
zastupitelstva na doporučení v majetkovém vý-
boru zastupitelstva úpravu výše minimálních 
kupních cen při prodeji městských nemovitos-
tí – pozemků (bez porostů) podle typu kultury 
pozemků pro všechna katastrální území násle-
dovně: zastavěná plocha a nádvoří 200 Kč za 1 m² 
pozemku, zahrada a ovocný sad 125 Kč za 1 m² 
pozemku, ostatní plocha, trvalý travní porost, vodní 
plocha a lesní pozemek 100 Kč za 1 m² pozem-
ku, orná půda 100 Kč za 1 m² pozemku (u domu 
apod.), orná půda 30 Kč za 1 m² pozemku (pole 
k zemědělským účelům). Příslušná sazba DPH ke 
kupní ceně bude uplatněna v případech stanove-
ných zákonem. Celková minimální kupní cena za 
jeden prodej (jedna kupní smlouva) je stanovena 
ve výši 5 000 Kč bez DPH.

Tyto stanovené kupní ceny budou při prodeji 
městských pozemků uplatněny u nově projednáva-
ných žádostí, tzn. tam, kde nebyl doposud schvá-
len a zveřejněn záměr k prodeji, s účinností ode 
dne 1. ledna 2022. Výjimku budou tvořit pozemky, 
které budou zasíťovány a určeny k zastavění ro-
dinnými domy. V tomto případě bude kupní cena 
stanovena jiným způsobem (např. znaleckým po-
sudkem, obálkovou metodou apod.).

V této souvislosti se v této věci zároveň ruší 
usnesení Zastupitelstva Města Dubá č. 4d-2/2019 
ze dne 21. února 2019.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

5a) NESCHVÁLILO na návrh majetkového 
výboru zastupitelstva na základě projednávání 
písemné žádosti – složka č. 21/21, vyhlášení  
a zveřejnění záměru prodeje městské nemovi-
tosti – pozemku: části pozemkové parcely parcel-
ní číslo 668/1, ostatní plocha (ostatní komunika-
ce), o výměře cca 85 m², v obci Dubá, katastrální 
území Zátyní. Jedná se o nezaplocený veřejně 
přístupný pozemek sice navazující na nemovitos-
ti ve vlastnictví žadatele u stavby čp. 14 v čás-
ti obce Zátyní, podél obrubníky lemující pěšiny  
u městského rybníka v zastavěné části obce Záty-
ní. Vzhledem k tomu, že se jedná o určitý manipu-
lační a přístupový prostor k výpusti tohoto rybníka, 
je vhodné, aby Město Dubá zůstalo i nadále vlast-
níkem tohoto pozemku.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
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Příští zasedání zastupitelstva 
se koná ve čtvrtek 18. listopadu 
od 17:00 hodin v zasedací míst-

nosti v Dubé.

5b) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva na základě projednávání písemné 
žádosti – složka č. 26/21, vyhlášení a zveřejnění 
záměru prodeje městské nemovitosti – pozem-
ku: pozemkové parcely parcelní číslo 117/14, tr-
valý travní porost, o výměře 127 m², v obci Dubá, 
katastrální území Dubá. Jedná se o pozemek, 
který má žadatel v pronájmu, a který navazuje na 
nemovitosti ve vlastnictví žadatele u stavby čp. 264 
v Nedamovské ulici v části obce Dubá. Předmětný 
pozemek je z hlediska využití pro Město Dubá ne-
potřebný. Bližší podmínky prodeje budou uvedeny 
ve zveřejněném záměru.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

5c) NESCHVÁLILO na návrh majetkového 
výboru zastupitelstva na základě projednávání 
písemné žádosti – složka č. 28/21, vyhlášení  
a zveřejnění záměru prodeje městské nemovi-
tosti – pozemku: části pozemkové parcely parcel-
ní číslo 3013/3, ostatní plocha (ostatní komunika-
ce), o výměře cca 100 m², v obci Dubá, katastrál-
ní území Dubá. Jedná se o nezaplocený veřejně 
přístupný pozemek sice navazující na nemovitosti 
ve vlastnictví žadatele u staveb čp. 125 a čp. 126  
v Poštovní ulici v Dubé v části obce Dubá. Nic-
méně tento pozemek je dlouhodobě využíván jako 
plocha pro parkování, proto je vhodné, aby Město 
Dubá zůstalo i nadále vlastníkem tohoto pozemku.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

5d) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva na základě projednávání písemné 
žádosti – složka č. 29/21, v souladu s kladným 
stanoviskem odborného lesního hospodáře Měst-
ských lesů Dubá pana Ing. Josefa Štveráčka, vy-
hlášení a zveřejnění záměru prodeje městských 
nemovitostí – pozemků: pozemkové parcely 
parcelní číslo 311/13, zahrada, o výměře 160 m²,  
a pozemkové parcely parcelní číslo 311/14, za-
hrada, o výměře 64 m², v obci Dubá, katastrální 
území Lhota u Dřevčic. Jedná se o pozemky 
navazující na nemovitosti ve vlastnictví žadatele  
u stavby čp. 17 v části obce Lhota. Tyto pozemky 
byly v minulosti trvale odňaty z pozemků určených 
k plnění funkcí lesa a převedeny do kultury zahra-
da. Předmětné pozemky jsou z hlediska využití pro 
Město Dubá nepotřebné. Bližší podmínky prodeje 
budou uvedeny ve zveřejněném záměru.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo) proti schvá-
lení: 0          zdrželo se: 0 

5e) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva převzít bezúplatně formou daro-
vání do vlastnictví Města Dubá od Libereckého 
kraje (složka č. 27/21) nemovitosti – pozemky: 
část pozemkové parcely parcelní číslo 2842/4, 
ostatní plocha, o výměře cca 137 m², a část po-
zemkové parcely parcelní číslo 2842/5, ostatní plo-
cha, o výměře cca 5 m², v obci Dubá, katastrální 
území Dubá. Jedná se pozemky, které budou 
využity pro stavbu „Dubá – chodník – Lokalita Za-
hradní ulice“, proto je nutné, aby uvedené pozemky 
Město Dubá získalo do svého vlastnictví.

SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 

zastupitelstva v této souvislosti uzavřít Smlouvu 
o smlouvě budoucí darovací č.j. OL/3182/2021 
mezi Libereckým krajem (jako budoucí dárce)  
a Městem Dubá (jako budoucí obdarovaný).
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

5f) SCHVÁLILO na návrh majetkového výbo-
ru zastupitelstva na základě předložené písemné 
žádosti uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě  
o zřízení věcného břemene – služebnosti a Do-
hodu o umístění stavby číslo IP-12-4013087/
VB03,   CL-Deštná, přípojka pro ppč. 1413, mezi 
Městem Dubá (budoucí strana povinná) a společ-
ností ČEZ Distribuce, a.s., Děčín (budoucí strana 
oprávněná), která se týká umístění a provozová-
ní nového zařízení distribuční soustavy – uložení 
zemního kabelového vedení NN v rozsahu cca 38 
běžných metrů, na části městské nemovitosti – po-
zemku pozemkové parcele parcelní číslo 1573/1, 
v obci Dubá, katastrální území Deštná u Dubé. 
Jednorázová finanční náhrada za zřízení práv od-
povídajících věcnému břemeni služebnosti bude  
v souladu s ceníkem Města Dubá stanovena zna-
leckým posudkem vypracovaným soudním znalcem 
na náklady budoucí strany oprávněné. Znalecký 
posudek bude nutné předložit po realizaci stavební 
akce a po vypracování geometrického plánu na 
zaměření skutečného rozsahu věcného břemene, 
nejpozději však při podpisu finální smlouvy o zří-
zení věcného břemene, která bude předložena ke 
vkladu práva na katastrální úřad. Budoucí strana 
oprávněná hradí všechny související poplatky.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

5g) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva na základě předložené písemné žá-
dosti uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene – služebnosti a Dohodu 
o umístění stavby číslo ČEZd_SoBS VB   4806/
IV-12-4021375, CL-Dubá, nové připojení pro 
ppč. 802/5, mezi Městem Dubá (budoucí strana 
povinná) a společností ČEZ Distribuce, a.s., Děčín 
(budoucí strana oprávněná), která se týká umístění 
a provozování nového zařízení distribuční soustavy 
– uložení zemního kabelového vedení NN v rozsa-
hu cca 11 běžných metrů, na částech městských 
nemovitostí – pozemků pozemkových parcelách 
parcelní čísla 4/7 a 3021/2, v obci Dubá, katas-
trální území Dubá. Jednorázová finanční náhrada 
za zřízení práv odpovídajících věcnému břeme-
ni služebnosti bude v souladu s ceníkem Města 
Dubá stanovena znaleckým posudkem vypracova-
ným soudním znalcem na náklady budoucí strany 
oprávněné. Znalecký posudek bude nutné předložit 
po realizaci stavební akce a po vypracování geo-
metrického plánu na zaměření skutečného rozsa-
hu věcného břemene, nejpozději však při podpisu 
finální smlouvy o zřízení věcného břemene, která 
bude předložena ke vkladu práva na katastrální 
úřad. Budoucí strana oprávněná hradí všechny 
související poplatky.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová, M. Fuxa, V. Matějková,  J. 
Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

5h) SCHVÁLILO na návrh majetkového výbo-
ru zastupitelstva na základě předložené písemné 

žádosti uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene – služebnosti a Doho-
du o umístění stavby číslo IV-12-4021424/VB01, 
CL-Korce, připojení pro ppč. 75/1, mezi Městem 
Dubá (budoucí strana povinná) a společností ČEZ 
Distribuce, a.s., Děčín (budoucí strana oprávně-
ná), která se týká umístění a provozování nového 
zařízení distribuční soustavy – uložení zemního 
kabelového vedení NN v rozsahu cca 75 běžných 
metrů, na částech městských nemovitostí – pozem-
ků pozemkových parcelách parcelní čísla 1250/1, 
1250/22 a 1277, v obci Dubá, katastrální území 
Korce. Jednorázová finanční náhrada za zřízení 
práv odpovídajících věcnému břemeni služebnosti 
bude v souladu s ceníkem Města Dubá stanove-
na znaleckým posudkem vypracovaným soudním 
znalcem na náklady budoucí strany oprávněné. 
Znalecký posudek bude nutné předložit po reali-
zaci stavební akce a po vypracování geometric-
kého plánu na zaměření skutečného rozsahu věc-
ného břemene, nejpozději však při podpisu finální 
smlouvy o zřízení věcného břemene, která bude 
předložena ke vkladu práva na katastrální úřad. 
Budoucí strana oprávněná hradí všechny souvi-
sející poplatky.
pro  schválení:  7  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  V.  Matějková,  
J. Fliegel, M. Šimonová, H. Středová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

6) VZALO NA VĚDOMÍ informace týkající se:
– ukončené a probíhající stavební akce Města 

Dubá (nové parkovací plochy v Luční ulici v Dubé, 
ve Dřevčicích a v Deštné; oprava místní komunika-
ce ke hřbitovu v Dubé; další etapa obnovy vstup-
ních portálů kamenných tesaných sklípků v Sadové 
ulici v Dubé; workoutové hřiště na víceúčelovém 
hřišti na Malé Straně v Dubé; rekonstrukce zvo-
ničky na Plešivci)

– 4. ročník Svatováclavského běhu městem 
Dubá, který se konal dne 28. září 2021

komentář starostky: letošní  ročník  byl  ve 
znamení  vydařeného počasí  a  rekordního  počtu 
závodníků a to 124. Poděkování patří všem závod-
níkům, divákům za skvělou atmosféru, sponzorům 
a především všem, kteří se podíleli na organizaci 
akce.

– Dubská Drakiáda dne 16. října 2021
komentář starostky: Velký  počet  nadšených 

účastníků  se  sešel  i  za  velmi mírného  větru  na 
louce u kostela. Sportovní výkony při snaze dostat 
draky do vzduchu byly odměněny občerstvením od 
sponzorů akce.

– pozvání Klubu malých Dubáčků na Straši-
delné putování dne 29. října 2021

komentář starostky: Letos  ve  znamení  stra-
šidelné sušárny chmele, sraz v 18 hodin. Masky, 
buřty a baterky sebou.

– výsledky voleb do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR, které se uskutečnily ve dnech 
8. a 9. října 2021

Ing. Irena Žalovičová, starostka      
Martin Fuxa, DiS, místostarosta
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LETOŠNÍ SEZÓNA JE ZA NÁMI
Sezona v kempu skončila a já bych touto cestou 

ráda poděkovala všem, kteří se na jeho provozu 
podíleli. Velkým hitem léta byla nafukovací sklu-
zavka našich nových správců Hanky Suchánkové 
a Lukáše Anděry. Klouzačku si užily nejen děti, 
ale i dospělí. O úklid se letos postarala Eva Ko-
pecká a skvělí brigádníci Eva a Adam Marešovi. 
Dohled nad vodou měli, stejně jako v loňském 
roce, Ladislav Novotný, Petr Žalovič a Timotej 
Exner, jejichž náplní práce není pouze dozor nad 
koupajícími a uživateli pramic, ale také ošetřování 
drobných poranění, štípanců, odřenin a kontrola 
pláže před příchodem návštěvníků. V pokladně, 
stejně jako několik let předtím, zajišťoval vstupné 
a prodával zboží Michal Matoušek. Provoz kina 
 a výběr filmů zajistila Petra Mečířová a i letos vám 
filmy promítali Dominik Exner a Karel Mareš. Pro 
příští sezonu jsme koupili nový projektor v hodnotě 

130 tis. a doufáme ve zkvalitnění promítání. Kromě 
kina letos proběhly i tři taneční večery, 25+2. Me-
zinárodní jazzové dny Evy Pilarové, Sportovní den  
a 4. ročník Dubského dřevosochání, při kterém 
vznikly další krásné sochy, které byly k vidění  
u sušárny chmele při Dnech evropského dědictví. 
V neposlední řadě musím poděkovat Leoně Maří-
kové za pomoc při organizování rezervací chati-
ček a našim zaměstnancům z údržby města v čele  
s Václavem Šarbochem a údržby zeleně pod ve-
dením Moniky Šimonové. 

Covidová opatření nám dosti ztížila práci, a to 
nejenom při velkém nárůstu administrativy, ale také 
neustálých změnách v nařízeních. 

Všem, kteří se podíleli na provozu našeho au-
tokempu, patří můj velký dík za velké nasazení po 
celou dobu trvání sezony. Přeji vám krásný zbytek 
podzimu.

Barbora Tomášková, správce autokempu

REKORDNÍ VOLEBNÍ ÚČAST

Informace pro pejskaře
Údržba města umístila po Dubé pro držitele psů 

5 schránek s pytlíky na psí exkrementy, abychom 
společně přispěli k zajištění čistoty veřejného pro-
stranství. Umístěny jsou za poštou, u platanu ve 
Vodní ulici, na zábradlí u potoka v nedamovské 
aleji, u sušárny chmele a v parku u kostela. Prosí-
me, pytlíky si ze stojanů berte pouze v době ven-
čení psa a s ohledem na ostatní majitele v přimě-
řeném množství tzn., že si vezmete počet pytlíků, 
který je zapotřebí k okamžitému úklidu a zbytek 
ponecháte ve schránce. Také připomínám, že  
v rámci poplatku za psa mají držitelé psů k dis-
pozici pytlíky zdarma, ty si mohou vyzvednout  
v přízemí MěÚ Dubá. Děkuji za pochopení.

Veronika Kolomazníková 

Zásobníky na pytlíky
Ve článku výše jste se už jistě dočetli o nových 

zásobnících na pytlíky určené ke sběru psích ex-
krementů. V současné době je jich po městě roz-
místěno pět a o nákupu dalších uvažujeme. 

Co mě ale hodně mrzí, to je skutečnost, že jen 
několik dní po jejich instalaci jsem při náhodné 
kontrole za poštou našla pytlíky vytrhané a rozhá-
zené po zemi, přičemž další byly jen tak zmuchlané  
a vhozené do odpadkového koše. Dala jsem si tu 
práci, vytahala je a přesvědčila se o tom, že ani 
jeden nebyl použit na účel, ke kterému sem byly 
umístěny. Ach jo, tohle je prostě na ho...

Nemyslím si, že by to byla práce nějakého pej-
skaře, s naprostou jistotou můžu říci, že se tím 
zkrátka baví mládež. Konec konců, za poštou je 
to přeci jejich oblíbené místo, kam se chodí "scho-
vávat" s cigaretami a myslí si, že je nikdo nevidí. 
O, jak se pletou... 

Apeluji proto hlavně na rodiče, vysvětlete prosím 
dětem, že se dá zabavit i jinak, než že budou pořád 
něco ničit, po něčem čmárat nebo dělat nepořádek, 
třeba právě rozhazováním pytlíků, které taky něco 
stojí a navíc jsou za ně ostatní vděční. Děkuji. 

Zuzka Martínková

Tak, a máme to za sebou. Samozřejmě myslím 
volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, 
které proběhly 8. a 9. října 2021. Jak už to tak 
bývá, někdo je s jejich výsledkem spokojený, jiní 
jsou zklamaní, že jejich "kandidáti" neuspěli. Je 
pravdou, že z mého pohledu se jednalo o jedny  
z nejnapínavějších voleb, co jsem vůbec zažila,  
a to nemyslím, jen z pohledu zapisovatelky okrs-
kové volební komise. 

Volební účast byla dle očekávání vysoká. Ve 
volebním okrsku č. 1 - Dubá přišlo k volbám ne-
uvěřitelných 62,35% voličů, tedy 694 lidí z 1113 
zapsaných v seznamu voličů. Ti odevzdali celkem 
691 platných hlasů, takže rozhodně bylo co počítat. 
V Dubé s celkovým počtem 209ti hlasů vyhrálo 
ANO 2011, druhé se 152 hlasy zůstalo SPOLU  
a na třetím místě skončila koalice Piráti a Staros-
tové se 121 hlasy. Co jistě také stojí za zmínku 
je fakt, že k těmto volbám přišlo nejvíce voličů  
s voličským průkazem, co pamatuji za 14 let mého 
působení u města, a to celkem 38. 

V okrsku č. 2 - Dřevčice odvolilo 100 ze 154 
možných voličů. Volební účast tu dosáhla 64,94%. 
Nejvíce hlasů získalo taktéž ANO 2011 (34), druzí 
byli Piráti a Starostové (19) a třetí SPOLU (15). 

V okrsku č. 3 - Deštná odvolilo 64 ze 117 mož-
ných voličů. Stejný počet hlasů (16) získalo ANO 
2011 a Piráti a Starostové. O dva hlasy za nimi 
zaostávalo SPOLU. 

V těchto volbách bylo možné dát preferenční 
hlas až čtyřem kandidátům, kroužkování ale vět-
šina voličů nevyužila, což při sčítání hlasů komise 
vždy potěší, neboť aspoň mají šanci, že se domů 
dostanou za světla. :-) 

V pátek se volební místnosti otevřely ve 14 ho-
din, první nedočkavý volič se vstupu do místnosti 
domáhal už v 10 hodin dopoledne, kdy zde vrcho-
lily přípravy. A tak si ještě musel počkat. Za okrsek 
č. 1 - Dubá mohu říci, že voliči byli velice ukázně-
ní a snažili se dodržovat všechna nařízení. Stojan  
s dezinfekcí si prakticky neodpočinul, možná i proto 
to u vchodu chvílemi vonělo jak v lihovaru. :-)

V pátek večer jsme měli vzácnou návštěvu, a to 
sice kontrolu z Krajského úřadu Libereckého kraje - 
dva milé pány, kteří k nám přijeli zkontrolovat, zda 

vše probíhá hladce a je řádně připraveno. Do zá-
znamu jsme získali vyjádření, že nebyla shledána 
pochybení a vše je v pořádku. Mimo záznam jsme 
dostali ještě pochvalu za to, jakou máme krásnou 
dřevěnou volební schránku (urnu), a to jak tu vel-
kou, tak i malou přenosnou. Spadl mi kámen ze 
srdce, protože to byla moje první kontrola z KÚ 
za celou dobu, co dělám zapisovatelku. Vzhledem  
k tomu, že jsme dostali pochvalu, je na místě 
poděkovat i všem mým kolegyním z okrskové vo-
lební komise, jmenovitě jsou to Helena Pavlíková 
(předseda komise), Eva Jelenová (místopředseda), 
Alena Janovská, Denisa Karešová a Michaela Bar-
tošová (členové). Děvčata, moc vám všem děkuji 
za dobře odvedenou práci, ostatně i díky ní jsme 
i při tak velkém počtu hlasů byli v Doksech s vý-
sledky už za 2,5 hodiny. Paráda. 

Velké poděkování patří i dalším dvěma našim 
komisím, a to komisi ve Dřevčicích, kde působila 
jako zapisovatelka Jana Tůmová, předseda Ja-
ruška Rupertová, místopředseda Vlasta Dlouhá  
a člen František Tůma. A do třetice děkuji komisi 
z Deštné, kde dělala zapisovatelku naše matrikář-
ka Martina Šepsová, předsedu Jiřina Svobodová, 
místopředsedu Klára Strnadová a člena Kristýna 
Vnuková. I jim všem patří můj velký díky za hladký 
průběh a sčítání. 

Zapomenout nesmím ale ani na naše občany - 
voliče, kteří přišli do volební místnosti vyjádřit svůj 
názor tím, že využili svého práva a odvolili. Neob-
vykle velký zájem byl v Dubé také o přenosnou 
volební schránku, a to je dobře, protože každý hlas 
je důležitý. 

V příštím roce nás čekají komunální volby,  
v roce 2023 by to měly být volby prezidentské. Už 
nyní jsem zvědavá, kdo se o tuto vysokou státní 
funkci bude ucházet. Nechme se překvapit. 

Pokud by vás zajímaly kompletní výsledky voleb 
v našich jednotlivých volebních okrskách, doporu-
čuji vám navštívit webovou stránku www.volby.cz, 
kde najdete kompletní informace o všech uskuteč-
něných volbách. 

Děkuji za spolupráci a přeji klidný zbytek pod-
zimu. 

Zuzka Martínková, zapisovatelka OVK 1
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VRCHOLY A VRCHOLKY - TŘI VRCHOLKY

V sérii  článků o vrších a vrcholech na Dubsku 
se budeme věnovat domintním vysokým kopcům i 
menším návrším, které ale mají zajímavou historii, 
zajímavé okolí, či jsou zajímavé sami o sobě. První 
tři nepříliš vysoké vršky, kterými se budeme zabý-
vat, tvoří úzký dlouhý trojúhelník se dvěma vrcholy 
u Dubé a  s  třetím až na  samé hranici  dubského 
správního  území  za  Dražejovem.  V  jeho  ploše 
najdeme  krajinu  s  výhledy  i  skalnatými  roklemi,  
s mokřinami  i  hlubokými  lesy,  a  celý  trojúhelník 
spadá do CHKO Kokořínsko-Máchův kraj.

Krásný vrch
Nejbližším a také nejnižším vrcholem tohoto 

trojúhelníka je Krásný vrch, ležící vzdušnou čarou 
asi 900m jihovýchodním směrem od Dubé. Návrší 
s nadmořskou výškou 287 m se původně, spolu  
s okolními polnostmi, nazývalo Scheunberg. Poz-
ději se planině, zvedající se ke Krásnému vrchu, 
říkalo na Kaplance (Koblanze) a název Scheun-
berg označoval již jen nevysoký vrcholek, který  
v poválečné době dostal jméno Krásný vrch. Poblíž 
vrcholku Krásného vrchu dnes stojí stožár elek-

trického vedení a myslivecký posed. Přes Krásný 
vrch vedla kdysi polní cesta k Husarské soutěsce. 
Cesta odbočovala ze silnice u velkého dřevěného 
kříže s litinovým korpusem Krista, který tam stál 
až do roku 1972, kdy byl poražen vichřicí. Pak byl 
přemístěn ke kostelu, kde je dosud. Kříž se nazýval 
Schwarze Kreuz, ovšem po roce 1945 byl překřtěn 
na Švédský kříž. 

Husarskou soutěskou, hlubokou roklinou a úz-
kým průchodem mezi skalami se dalo projít do 
údolí Liběchovky. Ve stěně skalního průchodu je 
vysekán velký maltézský kříž a řada i velmi staro-
bylých letopočtů. Při ústí Husarské soutěsky v údolí 
je ve skalním bloku vysekaná místnost, považovaní 
za poustevnu, a pod ní vyvěrá pramen. Nyní je 
Husarská soutěska pro množství padlých stromů 
neprostupná. 

Krásný vrch poskytuje pěkný výhled na Dubou 
s Dubovou horou v pozadí. Na opačné straně za 
lesem vykukuje Berkovský vrch se zříceninou Sta-

Pohled z Krásného vrchu na sever 

Pohled z Krásného vrchu na Dubou

Panoramatický rozhled z vrchu Vinice

Krásný vrch
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rého Berštejna a o něco dále vidíme Velký Beš-
kovský vrch. Působivé jsou i táhlé louky směrem 
k Nedamovu.

Vinice
Druhým vrcholem pomyslného trojúhelníka je 

návrší zvané Vinice (Weinberg) naproti Krásnému 
vrchu přes silnici u lesa za sochou sv. Prokopa. 
Vrch Vinice leží vzdušnou čarou od Dubé 1,3 km 
jihozápadním směrem, nadmořská výška vrcholku 
je 301 m. I zde bylo kdysi jménem Vinice označo-
váno celé území mezi Dubou a Vrabcovem, později 
se název zúžil jen na nevysoký vrcholek. 

Přes Vinici vedla kdysi cesta z Dubé k Vrabcov-
skému mlýnu, ale nyní je její část přes pole rozora-
ná, cesta se dochovala jen v lese, kde místy tvoří 
hluboký úvoz. Nedaleko sochy sv. Pokopa směrem 
k Šibeničnímu mlýnu 7. května 1774 zabil Ignaz 
Schiffner svého otce, radního Antona Schiffnera. 
Příběh inspiroval Karla Hynka Máchu k básni Máj. 

Vrcholek Vinice leží v poli při vzdáleném vý-
běžku lesa, kde před oplocenkou stojí tak zvaná 
myslivecká kazatelna. Přijít k vrcholu je možné jen  
v zimě, mírně stoupající terén skýtá velmi pěk-
né výhledy na Velký Beškovský vrch, na opačné 
straně na Kout a Nedvězí a okolní krajinu. Pokud 
bychom šli podél lesa na konec oplocenky, našli 
bychom ústí staré cesty, vedoucí k Vrabcovu.

Vrcholek s Kamennými růžemi
Vzdušnou čarou 4,3km od Dubé na jih leží třetí 

vrcholek pomyslného trojúhelníka. V současných 
mapách nenese žádné jméno, není v nich označen 
jeho vrchol a ani u něj není zaznamenána nadmoř-
ská výška, ale zato nalezneme v mapě piktogram, 
upozorňující na přírodní zajímavost - kamenné 
růže. Na starých mapách ovšem vrchol vyznačen 
je, a to s nadmořskou výškou 369 m. Friedrich Ber-
nau a Bohumil Kinský ve svých textech o Dubé 
zmiňují název kopce Holička (Holitschken Berg). 
Na topografické mapě z roku 1952 je bezejmenný 

vrcholek okótován nadmořskou výškou 410,2 m.  
A v současné době udává Český úřad zeměmě-
řičský a katastrální nadmořskou výšku 411,3 m.  

Vrcholek leží na kraji louky nyní zvané Beránko-
vo pole, původní název Stará louka se ze součas-
ných map vytratil. Na vrcholu nalezneme několik 
výrazných skal s různě tvarovanými železitými in-
krustacemi v pískovci. Geolog Jiří Adamovič si ově-
řoval předpoklad, že se v návrší vyskytuje zakrytá 
čedičová žíla a potvrdily se mu tam dokonce žíly 
dvě. Vrcholek je tedy zajímavý i po této stránce.

Z vrcholku spadají prudké svahy na jižní straně 
do Uhlířského dolu, na východě i západě do be-
zejmenných údolí. Po jižní stráni stoupá z louky 
na návrší nezřetelná stará cesta. Pro především 
listnatý porost vrch neposkytuje žádný rozhled, ale 
přesto může být zajímavým turistickým cílem. 

myš

Pohled z míst dubského obchvatu

ViniceKrásný vrch

Socha sv. Prokopa

Beránkovo pole - dříve Stará louka

Kamenné růže Kříž v Husarské soutězce
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JUBILEA
Dušičková Emilie, Panská ves                   84 let
Kořínek Zdeněk, Nedamov                          83 let
Škarka Bohumil, Dřevčice                         81 let
Matys Miroslav, Nedamov                         70 let
Kašpar Karel, Dubá                                       87 let
Drlík Zdeněk, Bukovec                             89 let
 

Z MATRIKYVZPOMÍNÁME...
Dne 5. 11. 2021 tomu 

bude sedm let, co nás na-
vždy opustila paní KVĚTA 
ZÁVOROVÁ ze Zakší-
na. S láskou a bolestí 
v srdci stále vzpomínají 
dcera Markéta s rodinou  
a sourozenci  

Centrum poskytuje pomoc seniorům 
a zdravotně handicapovaným spoluob-
čanům od 3 let věku. 
Kontaktním pracovníkem je Mgr. Veroni-
ka Holečková (tel. 730 871 381). 
Pravidelná poradna na Městském 
úřadu Dubá (přízemí) se bude konat 
25. listopadu 2021 od 8.00 do 10.00 
hodin.

ÚMRTÍ
Andrea Pažoutová, Dubá
Baluchová Libuše, Dubá
Křupala Josef, Dubá

LOUČÍME SE
Jedna z nejtěžších chvil v životě nastává, 

když milovaný člověk navždy opustí tento svět. 
V tom okamžiku zavládne v našich srdcích vel-
ký smutek.

Andrejka milovala život. Byla laskavá, vese-
lá, upřímná, citlivá. Milovala sama sebe, milova-
la svou rodinu a hlavně, z celého srdce milovala 
svého životního partnera. Měla život snů. Vědě-
la dobře, že si svůj život musí užít s grácií. Její 
život ale vyhasl nečekaně, tragicky a ona nás 
opustila bez jakéhokoliv rozloučení.

Prosím ty z vás, kteří máte na naši Andrejku 
jakoukoliv vzpomínku, abyste si na Andrejku 
vzpomněli v dobrých i zlých chvílích. 

Andrejko, cokoliv jsme na tobě milovali  
a čemukoliv jsme se obdivovali, trvá a potrvá 
v očích všech a ve věčnosti časů. Milujeme Tě 
navždy, protože láska smrtí nekončí!

Zároveň upřímně děkujeme za všechny pro-
jevy soustrasti a květinové i věcné dary polože-
né na pietní místo. 

Sestra Michaela s rodinou.

Dne 6. 11. 2021 uply-
ne 18 let od chvíle, kdy 
nás navždy opustila naše 
milovaná dcera, sestra  
a teta paní JANA ČER-
ŇANSKÁ z Doks. S bo-
lestí v srdci stále vzpomí-
nají rodiče a sestry Jarča, 
Iveta a Monika s rodinami  
a rodina Kubíkova

Dne 11. 11. 2021 tomu 
budou 4 roky od chvíle, 
kdy nás navždy opustila 
naše milovaná manželka, 
maminka a babička paní 
VĚRA ŠARBOCHOVÁ 
z Dubé. S láskou stále 
vzpomínají manžel, děti  
s rodinami a ostatní pří-
buzní. 

Dne 7. 11. 2021 uply-
nou čtyři roky od chvíle, 
kdy nás navždy opustil 
pan MIROSLAV JAKUŠ  
z Dubé. Kdo jste ho znali, 
věnujte mu prosím tichou 
vzpomínku. S láskou stále 
vzpomíná celá rodina.

Dne 9. 11. 2021 to bude 
rok, co nás navždy opustil 
milovaný manžel, tatínek 
a dědeček pan JOSEF 
DRUNECKÝ z Nedamova. 
S bolestí v srdci a s láskou 
stále vzpomíná manželka

Tolik  jsi  život  miloval  
a chtěl  jsi s námi být, ale 
osud krutý byl a nenechal 
tě žít. 

Dne 28. listopadu 2021 
uplyne 14 let, co nás na-
vždy opustil náš milovaný 
syn, manžel, tatínek, bratr, 
strýc, švagr, dědeček 

a kamarád pan LADISLAV CHRAMOSTA z Vr-
chovan. Stále s láskou vzpomínají a nikdy neza-
pomenou maminka, manželka s dětmi a souro-
zenci s rodinami. Kdo jste ho znali, vzpomeňte  
s námi. Děkujeme. foto: Pepa Středa 
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VÍCE MALÝCH RADOSTÍ aneb poděkování za finanční podporu
Město Dubá soustavně pečuje o dětská hřiště  

i celou síť drobných památek na svém správním úze-
mí s rozlohou přes 60 km², nicméně protože to není 
jeho hlavní činností, neobejde se péče bez finanční 
podpory  zvenčí. V  letošním  roce  se  zrealizovaly  
3 akce, které mají jedno společné: Byla po nich již 
delší  dobu poptávka místních  občanů a  zároveň 
se na ně nedařilo získat dotace. To se povedlo až 
letos a tedy rádi touto cestou děkujeme poskytova-
telům dotací, kterými bylo Ministerstvo pro místní 
rozvoj a Liberecký kraj. 

Dětská hřiště v osadách města Dubá:
Uskutečnila se výroba a montáž nových dět-

ských hřišť ve 4 lokalitách Města Dubá - v osadách 
Deštná, Dřevčice, Korce, a na sídlišti Na Výsluní 
v Dubé. Kromě herních prvků byl instalován i mo-
biliář (lavičky, koše) a pro 3 herní sestavy zřízeny 
nové dopadové plochy z drobného kačírku. Hřiště 
na Korcích bylo celé nově oploceno. Uskutečnění 
projektu uspokojilo poptávku místních obyvatel po 
hřišti pro místní děti a zprostředkovaně též vytvořilo 
podmínky pro setkávání rodičů. Celkové náklady 
4 hřišť činily 1 081 657,- Kč, dotaci od MMR jsme 
obdrželi ve výši 730 902,- Kč. 

Obnova ústředního kříže hřbitova 
v Deštné, vstupní brána a branka: 

Letos byla realizována 1. etapa obnovy dešten-
ského hřbitova, sestávající ze tří dílčích projektů: 
Byl zrestaurován a doplněn ústřední kříž, provede-
ny stavební úpravy jeho okolí (zpevnění povrchů 
vč. pískovcových obrub) a byla obnovena vstupní 
brána a branka do areálu obecního hřbitova. Usku-
tečnění projektu po dlouholetém očekávání koneč-
ně uspokojilo poptávku místních obyvatel obnovit 
hřbitov. Touto 1. etapou dostaly jeho dominantní 
části důstojnou podobu a obnovenou branou byl 
areál obecního hřbitova znovu jasně vymezen. Na 
tuto 1. etapu se nakonec podařilo získat souběh 
dvou dotací. Náklady činily 759 079,- Kč, částku 
369 840,- Kč nám pokryla dotace MMR a částkou 
227 000,- přispěl Liberecký kraj v rámci Programu 
obnovy venkova.

Plešivec - výklenková kaplička 
se zvoničkou: 

Byla provedena stavební obnova památky se 
zachováním strukturovaných ploch omítek a říms 
a výměnou střešní krytiny. Zároveň byl zrestau-
rován vrcholový patriarší kříž s volutami a zvon 
včetně závěsů, s doplněním ovládání řetězem. 
Nika kapličky bude ještě v nejbližší době osazena 
obrazem svatých - Jana a Pavla. Opravenou, plně 
funkční zvoničku se podařilo vrátit do života osady. 
Současní osadníci ji mají za ústřední stavbu této 
osady s velmi rozptýlenou zástavbou. Náklady na 
obnovu činily 127 111,- Kč, Liberecký kraj nám  
v rámci programu na ochranu přírody a krajiny při-
spěl částkou 73 187,- Kč.

Čtenáři jsou zvyklí ode mne v každém článku 
najít nějakou slovní repliku či pointu: V Deštné je 
hřiště a hřbitov hned vedle sebe, a jednou mě tam 
napadlo, že sokolské heslo „sportem ku zdraví“ ně-
kdo kdysi se sarkasmem Čechům vlastním upravil 
na „sportem k trvalé invaliditě“. Tedy nám přeji, aby 
úpravy hřbitova zkrášlily Deštnou a hřbitov sám  
o sobě byl co nejméně potřeba.

Petr Kmínek z Dřevčic

Kříž na deštenském hřbitově před rekonstrukcí

... a po rekonstrukci

Dětské hřiště v Korcích

Nová brána s brankou na deštenském hřbitově

Kaplička na Plešivci před dokončením



12 z radnice
Spolupracuješ i s městem Dubá, v posled-

ních letech máš na starost třeba tvorbu novo-
ročních přání, z nichž jedno získalo i ocenění…

Copak PF, z čeho mám vyloženě radost, tak to 
je nová turistická brožura, kterou město letos vy-
dalo, ta se nám myslím hodně povedla. To samé 
platí i o projektu Dubské Švýcarsko a informačních 
tabulích. Připravujeme nové pohlednice.

Co nejraději fotíš? 
Mám rád nadhledy a pohledy shora, i proto jsem 

si vybral Nedvězí, protože odtud opravdu vidíte tře-
tinu Čech – od Krkonoš a Ještědu až po kladen-
ské paneláky. Rád fotím hory, takže pořád někde 
šplhám do kopce. Nefotím ale pouze v Čechách, 
jezdím i do zahraničí. Ve světě je spousta krás-
ných míst a nedá se říci, které místo je nejkrásnější 
(navíc je to Nedvězí). Moje srdeční záležitost je 
třeba Tibet, tam vedla jedna z mých prvních cest 
a uchvátilo mě to tam – ty kláštery a hory – velmi 
na to vzpomínám. Nebo Nový Zéland, ale i Korsika 
jsou nádherné. Takovou zajímavostí bylo Grónsko, 
tady jsem byl na letním treku na jediném zeleném 
kousku země, kde se nemusí jít po ledu (to bych se 
bál). Šli jsme od moře asi 200 kilometrů k ledovci. 
Tam opravdu moc lidí nepotkáte, bylo to zajímavé 
tou odlehlostí, ani se tam nikam nedovoláte, takže 
nemá význam, brát si s sebou telefon. Co se týká 
českých kopců a kopečků… Začíná být takovým 
trendem, že ať ráno nebo večer vylezete na jakýko-
liv kopec, tak je tam 5 – 10 fotografů a už pomalu 
nikde nemáte na focení, či jen spočinutí, klid. Asi 
to souvisí i s tím, že dnes jsou digitální fotoaparáty 
nebo třeba i mobily s kvalitnějším foťákem běžně 
cenově dostupné, focení je móda a každý je dnes 
„fotografem“. Co se ale nemění, je to, že na kvalitní 
fotku musíš být ve správný čas na správném místě 
a mít „oko“. 

Je něco, co bys vyloženě fotit nechtěl?
Moc nefotím lidi, když tedy nepočítám vyloženě 

reportáž. Třeba portréty celebrit, to rozhodně není 
moje parketa. Takže upřednostňuji věci, co se příliš 
nehýbají. (smích) 

Je ti tvoje žena inspirací? 
S Hankou se myslím krásně doplňujeme, do ur-

čité míry jsme každý úplně jiný. Ona hraje a zpívá, 
já zcela bez hudebního sluchu a spíš na výtvar-
no. Máme ale i spoustu společného, třeba lásku 
k horám a k cestování. Shodneme se v důležitých 
věcech, jako je třeba výchova dětí. Obdivuji svoji 
ženu třeba za to, že byla ochotná odstěhovat se 
se mnou do chaloupky bez vody do skal, to by 
jistě každá nedokázala – navíc s dětmi. Je vidět, 
že její nátura je tomu vstřícná. A když jsem mluvil 

o tom vzájemném doplňování, tak mě napadlo, že 
když jsme stěhovali ordinaci na náměstí, zavzpo-
mínal jsem si na svá stavařská léta a organizo-
val jsem tuhle akci od návrhu po realizaci a mám 
velkou radost, jak se to povedlo. U pana Flégla 
vedle radnice a lékárny je to důstojné místo pro 
ordinaci. A když už jsme u té ordinace, můžeme 
se asi vrátit k té otázce, co nás živí. Díky ordinaci  
a Hančině práci ve zdravotnictví se asi nějaké krize 
bát nemusíme. 

Fotí u Středů doma také někdo jiný, než ty? 
Co třeba děti? 

Dřív měli oba takové období, kdy to chtěli zkusit. 
S nástupem puberty ale začali fotit spíš na mobily. 
Majda je už na střední škole a přijde mi, že to se 
tomu začíná trochu víc věnovat. Z toho, co před-
vádí, a to i po té výtvarné stránce, mám radost. Ale 
rozhodně si nechodí pro radu, jde si svou cestou. 

Jsi v redakční radě Dubáčku. Popiš čtená-
řům, jak ses k této práci dostal.

Vždycky se mi líbilo, že i měst mečko velikosti 
Dubé má svůj zpravodaj. Přišlo mi ale trochu líto, 

PŘEDSTAVUJEME ČLENY REDAKČNÍ RADY DUBÁČKU

PEPA STŘEDA

- věk 57 let
- vystudoval ČVUT fakultu stavební v Praze
- je fotografem a vydavatelem na volné noze
- ženatý, 2 děti

Prozraď našim čtenářům, jak ses dostal prá-
vě k nám do Dubé, respektive na Nedvězí…

Jezdil jsem od 15 let na Nedvězí na chalupu ke 
kamarádovi, byl to náš trenér softballu, který jsem 
dříve závodně hrál. Naprosto mně to tu učarovalo, 
a když se naskytla příležitost koupit tady chalu-
pu, neváhal jsem ani chvíli. Od roku 2004 jsme tu  
s rodinou vlastně už na půl bydleli a posledních 
10 let jsme tu už nastálo. Táta pochází z Hrono-
va z východních Čech (adršpaško-teplické skály), 
u nás mají pískovcové skály podobný charakter. 
Maminka je také z východních Čech od Litomyšle, 
ale poznali se v Praze, kde mám i já své kořeny.

Jaká je tvoje původní profese a čím přesně 
se živíš teď?

Vystudoval jsem stavárnu, původní profesí jsem 
projektant stavař. Focení bylo vždycky mým ko-
níčkem, který v roce 2004, kdy jsem se rozhodl 
zůstat na volné noze, přerostl v to, co mě nyní živí. 
No, živí… (smích) Přesněji řečeno, můj koníček se 
mi stal prací, kterou se snažím živit. I díky tomu 
jsem se mohl odsunout sem. Musím ale říci, že 
focení je čím dál těžší. Fotím nejen reportáže, ale 
také architekturu a stavby třeba do portfolia firem, 
hlavně se ale zaměřuji na krajinu a panoramatické 
snímky. Vydávám panoramatické kalendáře, které 
se prodávají jako firemní. Ale je pravda, že móda 
nástěnných kalendářů poněkud upadá, takže s ná-
kladem klesám a klesám, takže už tomu přestávám 
říkat živení. Vydal jsem několik knih, jsem také ob-
razovým editorem časopisu Gymnasion.

Softballové  začátky  (1980)  a  na  baseballové  veteránské  
exhibici (2021)
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že při té práci, co dá připravit každé vydání – což 
si málokdo uvědomuje, kolik času a energie kolika 
lidí to stojí – není po té grafické stránce plně využit 
jeho potenciál. Proto jsem se rozhodl využít mož-
nosti do toho vstoupit a pomoci dosáhnout toho, 
že se po obrazové stránce posune výš. Obrovský 
podíl na vzhledu mají právě fotografie a někdy sta-
čí opravdu málo, třeba ubrat stín, zkontrastnit a dát 
jiný výřez a výsledek je hned o mnoho lepší. Na 
první dojem člověk hodnotí grafickou stránku, my-
slím, že až při druhém čtení se dostává k textům. 
Věřím, že se nám podařilo Dubáček pozdvihnout. 

Teď můžeš pochválit své kolegyně… (smích)
Myslím, že v současném složení redakční rady 

to funguje dobře. Ty máš dar na texty, všechny 
tady znáš a dokážeš to dát hezky dohromady. 
Paní Myškovou obdivuji za to, co ví o místní his-
torii i místopise. A že se věnuje galerii, kde pořádá 
všechny ty krásné výstavy a teď bych si dovolil 
apelovat na naše čtenáře – choďte do Galerie Poš-
ta, stojí to za to. 

Máš ještě nějaké jiné koníčky než focení?
Z cest si vozím domů písek, který mám potom 

vystavený v malých lahvičkách. Je zajímavé, jak 
je každý jiný. Ale také na cestách – a to jsme zpět  
u focení – fotím kanály a poklopy. Jsou z toho krás-
né mozaikové obrazy, nebo jsem vydal „pexeso pro 
náročné“ – 12x12 kanálů a to je mazec – podívejte 
se. (smích) Jinak rád sportuji, dříve jsem na vrchol-
né úrovni hrál softball a baseball, vždy jsem rád 
jezdil na vodu, na kole, do hor.

Co se ti líbí na Dubé?
Líbí se mi, že se v rámci péče o město nezapo-

míná ani na taková zákoutí, jako je prostor za Elit-
kou, kde vzniklo krásné nádvoří, které si tam ještě 
před pár měsíci dovedl představit asi jen málokdo. 
Skvělé je i to, co se podařilo se sušárnou chmele, 
že tu máme krásné nové hřiště… Je toho hodně. 
Rád bych projekty, které nejen stavbu opraví, ale 
řeší i smysluplné využití, když už se na ně vyna-
loží tolik peněz. Přesně z toho mám obavy třeba 
u Slávie, aby tu po dokončení nebyl jeden ples za 
rok, to by asi nebyl velký přínos pro město. Co by 
se mi ale hodně líbilo, to je mini pivovar. Jen si to 
představte, propojit třeba turisticky sušárnu chmele 
se Slávií s minipivovarem a ubytováním, krásně by 
se to doplňovalo. Dubá byla přeci historicky vyhlá-
šenou chmelařskou oblastí… 

Vraťme se ještě jednou k tvým kalendářům. 
Zmiňoval jsi nástěnné kalendáře, co kdyby ně-
kdo chtěl ale kalendář stolní?

Každý rok udělám jeden autorský nástěnný ka-
lendář, který pak prodávám. Samozřejmě, že kdyby 
někdo chtěl vyloženě stolní, udělat se dá ledasco, 
stačí se domluvit. Pro rok 2022 je kalendář už ho-
tový (panoramatický, jak jinak: KRAJINY MNOHEM 
DELŠÍ 2022) a kdyby si ho někdo chtěl koupit pro 
sebe nebo třeba jako dárek, budou k dostání u mě 
nebo třeba i v ordinaci našich praktiků v Dubé. Dá 
se ale také kamkoliv poslat. Je to prostě na do-
mluvě. Zájemci se na něj (a nejen na něj) můžou 
podívat na mých webovkách www.pepastreda.cz.

Kdy jsi opustil focení na film a přešel na di-
gitální fotografii?

Čekal jsem, až zrcadlovka klesne s cenou pod 
100.000 Kč a přitom bude umět aspoň, to, co běž-
ný kinofilm, takže v roce 2004 s Nikonem D100. Ale 
digitální doba je krutá, koupíš za 70 000 Kč a za  
4 roky ji nechce nikdo ani za 7 000 Kč. Ano, ušet-
řím za filmy, ale… A stále se setkávám s názory: 
Za fotky se přece neplatí, to není práce… Kraji-
nu jsem tedy donedávna fotil na diapozitivní film 
středního formátu – tedy svitkový film – speciálním 
panoramatickým přístrojem Noblex PRO 6/150F 
(políčko 5x12 cm) s otočným objektivem, ale po 20 
letech se mi loni definitivně rozbil a jelikož dnešní 
zrcadlovky  už disponují rozlišením, které mi stačí 
i na výstavní zvětšeniny nebo kalendáře, tak teď 
už jen digitálně. Tedy stručně: od 2004 klasicky  
i digitálně, od 2020 jen digitálně.

Patříš k lidem, kteří si rodinné fotografie 
nechávají jen v počítači, nebo si je necháváš 
vyvolat?

Dětem dělám takové album. Z různých akcí,  
z narozenin, výletů apod. jim udělám koláž na A4  
a tu nechám vytisknout a založím ji, aby měli pa-
mátku. Jinak, dnes jsou moderní fotoknihy. To je 
krásný dárek plný vzpomínek. Ostatně takovou 
moc hezkou fotoknihu jsem připravil pro paní Pila-
rovou, kdy jsme ve spolupráci s městem dali do-
hromady staré články a fotky z jednotlivých ročníku 
Mezinárodních jazzových dnů. 

Jak si představuješ ideální dovolenou? Ces-
tování do ciziny nebo po Čechách?

Co je to dovolená? (smích) Každý rok jezdíme 
dohromady s přáteli a rodinami na týden pod tee 
pee do jižních Čech. Dovolená je pro mě, když 
někam jedu a nemusím tam fotit. Ale samozřej-

mě, že když jedeme někam s Hankou a mám 
možnost být ve správný čas na vrcholku a fotit, 
tak to rád udělám, protože ta láska k horám tam 
prostě je. Souzním i s tchánem, Hanky tátou, což 
je velký horal a já měl tu čest dělat s ním knížku 
(Šlapu, šlapeš, šlapeme…, kterou on napsal a já 
doprovodil fotkami a vydal). Je pravda, že jsme to 
horské putování museli výrazně sladit. Fotograf, 
který potřebuje spát na vrcholku kvůli ranním a ve-
černím světlům, když vy jste zvyklí nocovat v údolí 
u potoka, je opak všem horským pravidlům, Pavel 
pak musel připsat samostatnou kapitolu „v horách 
s fotografem“. (smích) Nedávno jsme s Hankou 
byli na Korsice a musím říci, že dovolená na pláži 
není pro nás. My to vydrželi jednu hodinu a pryč.

Kde jinde jsou k vidění tvoje fotografie? Po-
řádáš i výstavy? 

Výstavy pořádám a většinou jsou pojaty tak tro-
chu jako komerční podpora vztahují se ke kalendá-
řům, které vydávám. V Praze v Černé růži většinou 
v listopadu a prosinci mívám výstavu, kde se rád 
setkávám s lidmi, kteří si o mých fotkách chtějí tře-
ba více popovídat, koupí si můj kalendář a já jim ho 
při té příležitosti podepíšu. Občas se také účastním 
společných výstav spolku Panhorama, soutěžních 
Praha fotografická a Czech Press Photo. A kdyby 
byl zájem, mohla by výstava být i v Dubé (i když 
už 3x byla, zaznamenali jste?). 

Blíží se nám nejkrásnější svátky v roce. Dr-
žíte doma nějaké Vánoční tradice?

Držíme. Když jsem byl ještě svobodný, a kolem 
Vánoc jsem měl nejvíc práce, zdobil jsem stromek 
den po Štědrém dni a většinou ho nechával až do 
Velikonoc. (smích) Ale s dětmi už to pak samo-
zřejmě bylo tak, jak to být má. Čím jsem starší, 
tím méně mi dělá dobře všechen ten předvánoční 
shon. Moc rádi se o svátcích potkáváme s příbuz-
nými, se kterými se přes rok tolik nevídáme. Se 
sestrou a s Hankou jsme se rozhodli, že budeme 
darovat jen věci, které sami vyrobíme, nebo uva-
říme, je to osobnější. Nejsme zastánci obálkových 
dárků ala „nevím, co ti koupit, tak tady máš a něco 
si vyber“. Takové dárky ztrácejí význam. 

Co bys popřál našim čtenářům?
Zdraví, radost ze života, nadhled, a aby v Du-

báčku našli vždy něco zajímavého, proč ho otevřít.
mar, myš

Projekt Praha 
shora: Praha 

panoramaticky  
z neopakovatel-

ných míst  
- jeřábů  a lešení - 
zde drže se kříže 
nad věží kostela  

sv. Mikuláše
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Přehled zásahů 
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HASIČI RADÍ OBČANŮM:   
Listopad - lístek spad… Pálit či nepálit?

Dne 2. 10. 2021 od 23:14 do 23:36 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4  
k technické pomoci k odstranění stromu spadlého 
na komunikaci III/2705 (6,3 km) k části obce Horky. 
Strom byl rozřezán, odklizen a byl proveden úklid 
vozovky. 

Dne 4. 10. 2021 od 19:05 do 20:56 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4 k požáru 
lesního porostu po pálení klestu. Na místě zásahu 
u komunikace III/27325 (6,8 km) zjistila jednotka 5 
ohnisek na rozloze cca 17 m². Na místo události 
dorazila jednotka stanice Doksy, která vypomohla 
s hasební prací natažením jednoho proudu 5x "C" 
z CAS z Dubé. Na provedení lokalizace a likvidace 
ohnisek bylo použito 1500 l vody.

Dne 11. 10. 2021 od 6:22 do 7:33 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+5  
k tragické dopravní nehodě osobního automobilu 
na Nový Berštejn. Řidička havarovaného vozidla 
přes veškerou snahu záchranářů i hasičů podlehla 
následkům zranění. 

Dne 15. 10. 2021 od 13:26 do 14:26 hodin vy-
jela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+3 do 
Heřmánek k ohlášenému požáru sazí v komíně.  
V době příjezdu jednotky už požár v komíně nebyl 
a okolo komínového tělelesa byla pomocí termoka-
mery naměřena teplota 70 stupňů. Jednotka strhla 
zbytek sazí pomocí kominického náčiní. Na místo 
události dorazila jednotka HZS Česká Lípa a po 
domluvě s velitelem a úklidu materiálu se jednotka 
vrátila zpět na základnu.

Dne 15. 10. 2021 od 17:03 do 19:25 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 a CAS 32 v celkovém 
počtu šesti členů jednotky k požáru lesního po-
rostu po pálení klestu. Po provedeném průzkumu  
u komunikace III/27325 (6,8 km) zjistila jednotka  
6 ohnisek na rozloze cca 17m². Na místo události 
dorazila jednotka HZS Česká Lípa, která vypomo-
hla s hasební prací natažením jednoho proudu 5x 
"C" z CAS z Dubé k ohniskům. Na provedení lokali-
zace a likvidace ohnisek bylo použito 12 600 l vody. 

Dne 17. 10. 2021 od 11:49 do 12:13 hodin 
vyjela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+5  
k technické pomoci transportu pacienta do obce 
Blatečky. Po příjezdu na místo zásahu již na naši 
jednotku čekala ZZS, která potřebovala pomoci  
se snesením pacienta z patra budovy do sanitního 
vozu. Jednotka pacienta transportovala do sanity  
a vrátila se zpět na základnu. 

Dne 18. 10. 2021 od 10:47 do 11:05 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+4 k úniku 
nebezpečných látek na pozemní komunikaci k čp. 
82 ve Školní ulici v Dubé. Na jednotku na místě če-
kala ekoložka města, která tuto událost ohlásila na 
operační středisko. Jednalo se o olejovou skvrnu  
o velikosti cca 1x1 m, která pocházela nejspíše  
z vozidla, které již nestálo na místě před bankoma-
tem. Jednotka skvrnu posypala sorbentem. Ces-
tou z místa události byla sledována tenká stopa 
po oleji, který z vozu odtékal za jízdy. Daší skvrna 
byla zasypána poblíž autobusového nádraží, kde 
zřejmě vozidlo rovněž nějakou dobu stálo. Po úkli-
du materiálu a domluvě s operačním střediskem se 
jednotka vrátila zpět na základnu. 

Každé roční období je něčím typické. Podzim 
není výjimkou. Barevné listy na stromech a násled-
ně pak ležící v haldách pod stromy. K přípravám na 
blížící se zimu patří jejich úklid. Likvidaci listí lidé 
provádějí nejčastěji dvěma způsoby. První skupina, 
zastánci recyklace, vzniklý zahradní odpad kom-
postují, drtí či jinak ekologicky likvidují přímo na 
svých pozemcích, případně jej odvážejí do sběr-
ných dvorů nebo kompostáren. Druhou skupinou 
jsou ti, kteří odpad raději pálí, a to k nelibosti sou-
sedů, poukazujících na zamoření kouřem. I tato 
metoda odstranění odpadu je však při dodržení 
určitých pravidel v pořádku a neodporuje zákonům 
České republiky. 

Pálení rostlinného materiálu řeší zákon o ochra-
ně ovzduší č. 201/2012 Sb. Konkrétně lze v ote-
vřeném ohništi spalovat jen suché rostlinné mate-
riály neznečištěné chemickými látkami. Pálení pak 
mohou upravovat i místní vyhlášky měst a obcí 
(některé obce nepovolují spalování rostlinného od-
padu a nabízejí jeho likvidaci kompostováním, jinde 
je možné pálit bioodpad jen v určitě dny apod.). 
Povinnost ohlašovat pálení odpadu místně přísluš-
nému Hasičskému záchrannému sboru kraje mají 
podnikající fyzické a právnické osoby. Povinnost 
ohlašovat pálení se nevztahuje na fyzické osoby, 
které tuto činnost provádějí na svém pozemku. 
Pokud ale fyzická osoba plánuje pálení většího 

množství biologického odpadu (klestu, shrabané-
ho listí a stařiny), je vhodné pálení nahlásit taktéž. 
Touto informací lze zabránit zbytečným výjezdům 
jednotek požární ochrany k domnělému požáru, 
který může nahlásit například soused. Učinit tak 
lze přímo v elektronickém formuláři na webových 
stránkách v aplikaci Evidence pálení https://paleni.
izscr.cz/ popřípadě prostřednictvím telefonu. 
Zásady pálení odpadu:

• Pálení odpadu může provádět pouze osoba 
starší 18 let.

• Ohniště musí být vzdáleno minimálně 50 metrů 
od okraje lesa a v dostatečné bezpečné vzdálenos-
ti od budov a volných skládek palivového dřeva 
apod.

• Pálení odpadu nesmí být prováděno v období 
dlouhotrvajícího sucha a za větrného počasí.

• K dispozici by měly být prostředky, kterými lze 
oheň uhasit – kbelík s vodou, lopata a písek apod.

• Po skončení pálení odpadu musí být ohniště 
bezpečným způsobem uhašeno a následně kont-
rolováno po dobu 8 hodin.

• Pokud se vám přes veškerou opatrnost situa-
ce vymkne kontrole, volejte hasiče prostřednictvím 
tísňové linky 150 nebo 112.
kpt. Mgr. Michaela Stará, HZS Libereckého kraje

Dne 20. 10. 2021 od 15:46 do 17:48 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 32 v počtu 1+3 k požáru 
balíků sena. Jednotka na místě události doplnila 
vodu do hasičského vozidla HZS stanice Doksy  
a dále vypomohla s rozhrabováním balíků pomocí 
kopáče. Po lokalizaci, likvidaci a domluvě s veli-
telem zásahu se naše jednotka vrátila zpět na 
základnu.

Dne 21. 10. 2021 od 13:53 do 14:21 hodin 
vyjela jednotka s technikou CAS 20 v počtu 1+2  
k technické pomoci k odstranění stromu přes ko-
munikaci III/2601 (9,2 km). Po provedeném průzku-

mu bylo zjištěno, že strom zasahuje přes celou ko-
munikaci. Jednotka jej rozřezala pomocí motorové 
pily, odklidila a provedla úklid vozovky. Jednotka se 
po úklidu materiálu nahlásila na operační středisko 
HZS Liberec a vrátila se zpět na základnu

Zuzka Martínková

Potřebujete hasiče? 
Volejte 150 nebo 112.
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ANTÉNNÍ A SATELITNÍ TECHNIKA Jaroslav NEKOLA

PRODEJ - MONTÁŽE - INSTALACE - SERVIS
Božíkov 77,  470 02 Česká Lípa               tel.: 603 520 006             video.sat1@tiscali.cz

                                ZDRAVOTNÍ ÚSTAV se sídlem v Ústí nad Labem 
                                            Moskevská 1531/15, 400 01 Ústí nad Labem 

                  IČ: 71009361    DIČ: CZ71009361 
 
 
 245 015 015   Po – Pá 8:00 – 17:00          info@zuusti.cz        www.zuusti.cz     
 
 

AKCE: INFORMATIVNÍ ROZBOR PITNÉ VODY 

TRVÁNÍ: 1. 10. - 30. 11. 2021 

URČENO: pro občany využívající individuální zdroje (studny, vrty) 
k zásobování domácností pitnou vodou 

 
 
Rozsah rozboru odpovídá vybraným ukazatelům vyhlášky č. 252/2004 Sb.,  
v platném znění, dle přílohy č. 5, tabulky A z kráceného rozboru: 
 

 
 Escherichia coli 
 Enterokoky (Intestinální enterokoky) 
 Amonné ionty 
 Dusičnany 
 Dusitany 
 TOC 
 pH 
 Železo 
 Tvrdost (Ca+Mg) 

 
 

Pro rozbor je nutné  vyzvednutí  vzorkovnic na pracovišti Zdravotního ústavu. 
 
 

CENA: 774,- Kč s DPH (639,60 Kč bez DPH) 
 
Cena zahrnuje výsledkový akreditovaný protokol o zkoušce včetně posudku, 
zaslání protokolu e-mailem. 
 
 

Nejbližší pracoviště včetně provozních hodin najdete na www.zuusti.cz  
nebo volejte naši zákaznickou linku 245 015 015. 

 
                                              Jsme Vám k dispozici v 9 krajích ČR. 

ZMĚNY V HROMADNÉ DOPRAVĚ
V rámci změn v jízdních řádech a změny doprav-

ce v linkové dopravě pro Českolipsko bude probíhat 
Roadshow, při níž je na 23.11.2021 plánovaná ná-
vštěva Dubé. Součástí akce je bezbariérový autobus 
nového dopravce pro Českolipsko ČSAD Liberec, 
ze kterého budeme cestujícím v případě zájmu 
tisknout jízdní řády a seznamovat je se změnami 
v dopravě v tomto regionu. 

Co je hlávním cílem? Posílení dopravy (na-
výšení rozsahu spojení a/nebo kapacity doprav-
ních prostředků) v relacích s vyšším počtem 
cestujících a s rozvojovým potenciálem. Dále 
pak snaha stabilizovat rozsah dopravy i v ob-
lastech s nižším využitím za pomoci využití mini  
a midibusů. Důležité je také zlepšení návazností  
v uzlových bodech, revize rozsahu dopravy do/
ze zaměstnání a příp. doplnění chybějících spojů  
v oblastech s přepravním potenciálem a v nepo-
slední řadě také revize rozsahu dopravy o víkendu 
a posílení dopravy v oblastech s rozvojovým po-
tenciálem (vč. sezónního provozu)

Co všechno se má od 12. prosince změnit? 
• Dopravce na železnici: Linku L4 (Mladá Boleslav 

- Česká Lípa - Rumburk) převezme dopravce Die 
Länderbahn CZ 
• Na linku L4 budou nasazeny nízkopodlažní mo-
torové jednotky Desiro Classic.
• Dopravce v linkové dopravě: Regionální autobu-
sové linky převezme dopravce ČSAD Liberec. 
•  Do vozového parku bude zařazováno postupně 
větší množství nízkopodlažních (resp. low-entry) 
vozidel pro regionální linky.
•  Do vozového parku budou zařazovány postupně 
velkokapacitní 15m vozidla, ale naopak také mini 
a midibusy.
• Celkově dojde k "omlazení" vozového parku  
a ke zvýšení jeho kvality v oblasti.
• Jízdní řády - základem změn je úprava mezi-
krajské linky 400 (Cvikov/Rumburk - Nový Bor - 
Česká Lípa - Praha), která bude nově zajišťována 
v celodenním a celotýdenním 60ti minutovém in-
tervalu s doplněním posilových spojů ve špičkách,  
v pátky a v neděli. 
• V návaznosti na předchozí bod dochází k úpra-
vám na linkách 451, 452 a 453. 
• V návaznosti na linku 400 je také navržena změ-

na linek v uzlu Nový Bor ve směru Cvikov - Liberec 
(440), resp. Kamenický Šenov (460, 461).
• Z kapacitních důvodů bude posílena linka 260 
(kratší intervaly, cílově též 15m vozidla).
• Z důvodů návazností či technologie dopravy jsou 
navrženy změny téměř na všech linkách, proto pro-
síme cestující, aby věnovali navrženým změnám 
zvýšenou pozornost.

Proč se mění jízdní řády v oblasti současně se 
změnou dopravce v linkové dopravě?

Zkušenosti z optimalizace dopravy v jiné části 
kraje a současně zkušenosti z jiných krajů hovoří 
tak, že každá větší změna, ať už jde o jízdní řády, 
nebo změnu dopravce - přináší v počátcích i určité 
komplikace. Z pozice Koordinátora chceme pře-
dejít tomu, aby byly v jednom roce tyto počáteční 
komplikace z důvodu změny dopravce a v jiném 
roce z důvodu změny jízdních řádů. Pro dopravce 
ČSAD Liberec budou jakékoliv jízdní řády od pro-
since 2021 nové.

Dana Kratochvílová, KORID LK, spol.s r.o.



16 zajímavosti
MÁCHOVSKÉ VÝROČÍ

Listopad je nostalgický měsíc, spojený s myš-
lenkami na uplynulé hezké letní dny a nadcházející 
zimu a  také se vzpomínáním na ty, co odešli. Letos 
si můžeme připomenout 185. výročí smrti básníka 
Karla Hynka Máchy, který je důležitou osobností 
zdejšího regionu. Jak temně romantické je Mácho-
vo dílo, tak tragické souvislosti provázejí jeho úmrtí.  

Karel Hynek, křtěný Ignaz, roku 1836 absolvo-
val právnickou fakultu a v září nastoupil na praxi  
u advokáta Durase v Litoměřicích. Bylo mu nece-
lých 26 let. Jeho těhotná milá Lori zůstala v Praze. 
Dítě se narodilo v noci z 1. na 2. října a Hynek se  
4. října na syna šel do Prahy podívat – byl nadše-
ný, ačkoliv bylo dítě slaboučké –  nechal ho pokřtít 
Karel Ludvík. Druhý den se opět vrátil do Litoměřic. 

Svatbu s Lori naplánoval Mácha na 8. listopadu, 
ale chtěl ji udržet v tajnosti. Počítal s tím, že Lori  
s Ludvíkem se hned potom odstěhují za ním do 
Litoměřic. Proto šetřil, málo topil, špatně jedl.  
V neděli 23. října si vyšel na Radobýl, aby nahoře 
na kopci psal a odtamtud viděl, jak chytla na kraji 
Litoměřic jedna z řady stodol. Běžel pomoci hasit. 
Vodu brali ze stoky. Aby se ochladil, lil ji na sebe  
a také ji pil. Pak mokrý šel domů do nevytopeného 
pokoje.

Pravděpodobně mu nebylo dobře už předtím, 
ale opravdu zle mu začalo být 1. listopadu. A za 
pár dní 5. listopadu, jak uvádí úmrtní list, byl mrtvý. 
Jako příčina smrti byla v úředním záznamu uve-
dena cholerina. Jako datum úmrtí se často píše  
i 6. 11., protože zemřel v noci ze soboty na neděli. 
8. listopadu měl v Litoměřicích pohřeb, kterého se 
z příbuzných zůčastnil jen bratr Michal.

V litoměřickém hrobě ležel Karel Hynek 102 
let, pak se Litoměřice staly součástí německého 
záboru Sudet a aby se Hynkovi ostatky nedostaly 
do německých rukou, byly 1. října 1938 exhumová-
ny a v papírovém pytli odvezeny do Prahy. Druhý 
pohřeb, grandiozní a manifestační, se uskutečnil  
7. května 1939, když den předtím byla rakev  
s ostatky vystavena v Pantheonu Národního mu-
zea. Karel Hynek Mácha od té doby spočívá v Pra-
ze na Vyšehradském hřbitově.

myš

Dům, ve kterém Mácha žil a zemřel
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KE KAMENNÝM RŮŽÍM
Na výlet k zajímavým skalním útvarům se vy-

dáme buď pěšly nebo na kole. V obou případech 
vyrazíme z Dubé směrem na Rozprechtice kolem 
několika skalních sklípků. Pokračujeme mladou 
lipovou alejí, nalevo se zvedá mírné návrší Krás-
ný vrch, napravo v dálce u kraje lesa bychom 
našli vrcholek Vinice. Silnice se poboří do lesa  
a serpentinou klesá do údolí, mineme bývalé lomy 
na pískovec, napravo si můžeme všimnout výklen-
ku ve skále s obrázkem, mineme odbočku k sv. 
Prokopovi, bývalý Šibeniční mlýn a odbočku na 
Vrabcov. Na křižovatce u empírového pavilonu se 
pěšky dáme červeně značenou cestou pod strání 
do Pramenného dolu. Na kole zabočíme doprava 
a vystoupáme silnicí podél skály nahoru, kde je 
pěkný rozhled do krajiny. Mineme po levé straně 
skalní reliéf Ukřižovaného Krista a stálým stoupá-
ním vyjedeme na Dražejov. 

Pěší cesta Pramenným dolem skýtá pohledy 
do mokřinatého údolí potoka, míjíme pozůstatky 
bývalého dražejovského vodovodu a posléze mů-
žeme obdivovat skalní věže a hradby. Po turistické 
značce vystoupáme prudkým svahem podél skal 
do Dražejova. Odtud se pěší i cyklistická trasa 
opět sjednotí. Dáme se po úzké silničce směrem 
k Nedvězí. Mineme křižovatku cest u křížku, pokra-
čujeme rovně, zahlédneme na návrší vlevo stále 
funkční secesní vodojem z roku 1907. 

O něco dále mineme odbočku na Střezivojice a pak 
další do lesa. Teprve skalní cestou odbočíme doleva  
k Řipské vyhlídce.

Z pískovcové plošiny pokračujeme rovně na roz-
cesí, kde se dáme doprava. Cesta vede hezkými 
lesními partiemi kolem velkého buku až k místu, 
kde vpravo stojí malá dřevěná bouda a cesta ústí 
na podlouhlou louku. Na protějším kraji louky vi-
díme mysliveckou kazatelnu ke které zamíříme. 
Cyklisté u ní nechají kolo. Pěšky se vydáme strání 
vzhůru a záhy již vidíme první ze skal s kamennými 
růžemi - tedy s různými tvary železitých inkrustací 
v pískovci. Procházíme dál po svažujícím se hřbe-
tu kopce a vidíme další bizarní skály. Nejsou tak 
mohutné, jako na Kamenném vrchu u Křenova, ale 
přesto působivé.

Vrátíme se z návrší zpět na louku. I ta je zajíma-
vá tím, že ji ze všech stran obklopují strže a rokliny. 
Lokalita se odedávna jmenovala Stará louka (Alte 
Wiese), nyní se na nových mapách objevuje název 
Beránkovo pole. Stejnou cestou, kterou jsme na 
Starou louku přišli, se vracíme zpět. Na rozcestí 
místo doleva na Řipskou vyhlídku, se dáme lesní 
cestou mírně doprava a záhy vyjdeme na úzkou 
silnici mezi Dražejovem a Nedvězím. 

Jsme-li pěší výletníci, půjdeme zpět do Draže-
jova a kolem kaple sv. Jana Nepomuckého po-
kračujeme mezi domy až na úplný konec vsi, kde 
se dáme doprava po několika schodech podél zdi  
a skalní stěny, přes kterou roste neuvěřitelný kmen 
lípy. Pěšina klesá dolů, na skalní stěně nahoře na-
pravo si můžeme všimnout reliéfu Madony v barok-
ně tvarované kartuši. 

Pěšina ústí na silnici, kde se dáme doprava. 
Cestou si všimneme na pravé straně reliéfu Ukři-
žovaného Krista. Kolem Šibeničního mlýna se vrá-
tíme zpět do Dubé. Pěší trasa je dlouhá přibližně 
11,5 km.

Jsme-li cyklisté, dojedem zpět na rozcestí  
u křížku nad Dražejovem a tam odbočíme doprava 
k dražejovskému hřbitovu. Pokračujeme po zele-
ně značené cestě, jedeme opatrně, terén je místy 
zrádný. Z malé planinky nalevo je pěkný výhled do 
údolí. Mineme odbočku vpravo k jedné ze samot 
Kluku, zahýbá tam i turistická značka, my ale po-
kračujeme po cestě. Mineme další odbočku doleva 
k druhé samotě a o něco dále odbočíme doprava. 
Sjedeme na rozcestí, kde úvozem dolů míří zele-
ná značka, my ale pokračujeme po cestě. Mineme 
skalní kapličku a vyjedeme z lesa. Cesta nás vyve-
de nad osadu Kluk na návrší zvané Mařík, odkud 
je krásný výhled na vzdálené vrchy i na mohutný 
Velký Beškovský vrch. 

Pokračujeme cestou až ostré zatáčce doprava, 
opatrně sjedeme hlubokým úvozem dolů a na kři-
žovatce se dáme doleva. Míjíme zajímavé skály, 
napravo se táhnou mokřiny, na silnici, na kterou 
cesta ústí, zabočíme doleva. Projedeme kolem 
první studánky a posléze kolem tak zvané Cikán-
ské jeskyně - do skály vysekané obloukové štoly, 
obtoku rybníka, který zde kdysi býval. O něco dále 
mineme pomník padlým z I. světové války a krát-
ce za ním Beškovskou kapličku a druhý pramen 
pitné vody. 

Již od Kluku se podél silnice táhnou mokřiny 
Přírodní rezervace Mokřady horní Liběchovky. Mi-
neme odbočku na Křenov, vystoupáme nad Roz-
pechtický rybník a za poničeným Rozprechtickým 
statkem zahýbá silnice doprava. Vrátíme se po ní 
zpět do Dubé. Výlet na kole je dlouhý necelých 
16 km.

myš
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Advent v zahradě

Podzimní brigáda 
v Lesoparku Dubá 

Naplánovaná sobotní brigáda 23. 10. se sta-
la zároveň důkladnou prohlídkou Lesoparku po 
velkém větru, který na některých místech naše-
ho města řádil destrukčně. V Lesoparku naštěstí 
žádné škody nenapáchal a tak díky práci deseti 
dobrovolníků došlo k vyhrabání a vyfoukání všech 
cestiček. Vyřezání prostoru bývalého altánu, za-
metení zachovalého malého schodiště, které  
k altánu kdysi vedlo. Dále k úpravě poměrně velké 
rovinky hned na konci cesty na první terásce. Tam 
se něco chystá, nová aktivita a tak bylo potřeba 
plochu připravit a vyřezat nálet. Dobrovolníci byli 
kromě radosti nad společně vykonaným dílem od-
měněni výtečným čajem a bábovkou. Menší část 
Lesoparku změnila majitele, každopádně jsme již  
v kontaktu a vypadá to, že můžeme pokračovat 
v podobném duchu jako doposud. A to jsme moc 
rádi.

Irena Žalovičová 

ŠÍPKY A HLOŽINKY
Bylinky se pomalu ukládají  k zimnímu spánku, 

ale my vyrážíme na plody a kořínky. Dnes trocha 
inspirace nejznámějšími dřevinami:

Hloh jednoblizný (Crataegus monogyna), 
hloh obecný (Crataegus leavigata)

Hloh je považován za posvátný strom, neboť  
z jeho haluzí byla údajně spletena Kristova koruna. 
Plody hlohu, neboli hložinky, obsahují vitamíny B 
a C, karoteny a další důležité látky (triterpenové 
kyseliny, aminopuriny, flavony, antokyany aj.).

Hloh rozšiřuje koronární tepny, posiluje činnost 
srdce, zlepšuje krevní oběh, snižuje krevní tlak, pů-
sobí antiskleroticky. Hložinky mají také uklidňující 
účinky – pomáhají při stresu a nespavosti.

Čaj z hložinek - 2 lžíce hložinek 10 minut po-
vaříme v ½ litru vody. Popíjíme vlažný 2x denně. 
Působí také proti ledvinovým kamenům.

Tinktura na vysoký krevní tlak - Čisté suché 
hložinky posekáme, vložíme do sklenice a zalijeme 
kvalitním alkoholem (vodka, slivovice apod.). Ne-
cháme stát asi měsíc při pokojové teplotě. Každý 
den protřepeme. Tinkturu přecedíme přes plátýnko 
a užíváme 3x denně 20 – 30 kapek denně (denní 
dávka je přibližně tolik kapek, kolik vážíme).

Růže šípková (Rosa canina)
Šípky obsahují velké množství vitamínu C, téměř 

10x více než citron, dále vitamín A, K, B1, B2 a B3, 
vápník, fosfor, hořčík. Působí proti jarní a podzimní 

únavě, mají močopudné účinky, jsou tedy vhodné při 
zánětech močových cest

Šípkový sirup - 1 díl šípků, 2 díly vody, 1,5 dílu 
třtinového cukru

Citronová šťáva - Plody rozmixujeme ve vodě 
a necháme vyluhovat do druhého dne. Zahřeje-
me (nevaříme), poté přecedíme přes plátýnko  
a vmícháme cukr a citronovou šťávu. Skladujeme 
v chladu. Používáme na domácí limonády nebo  
k dochucení čaje. 

Šípkový olej - Zralé šípky vložíme do sklenice 
a zalijeme za studena lisovaným olejem (olivovým, 
mandlovým, slunečnicovým aj.). Sklenici postaví-
me na slunné místo, každý den potřepeme a po 
měsíci scedíme. 

Je vhodný na zralou a suchou pleť, hydratuje, 
pomáhá jako prevence vzniku vrásek a strií, hojí 
jizvy a popáleniny. Lze jej také použít na lámavé 
nehty a ekzémy.

Jana Samcová

Dřevčice 10, Dubá 
www.zahradalevandule.cz, 

FB Zahrada Levandule
 tel. 728 074 749, 

e-mail: jana@zahradyergat.cz

Sobota 27. 11. 2021 od 14 do 17 hodin 
– vánoční vyrábění a malá procházka bylinkovou 
zahradou ve spolupráci se skauty z České Lípy.

Dále nabízíme: 
• prodej bylinek
• programy pro školy, školky, skauty
• projektové dny pro školy
• komentované prohlídky 
• procházky do přírody 
• návrhy bylinkových zahrad

Dále připravujeme: 
• rozdávání betlémského světla
• výroba přírodní kosmetiky
• víkendový kurz s vycházkou, jógou a šitím von-
ných pytlíčků
• bylinkové středy – podvečerní povídání o bylin-
kách, 17 – 18.30 hod.
Na všechny kurzy je třeba se registrovat předem.

Jana Samcová
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KDYŽ SE SEJDE BEZVA PARTA, TAK JDE PRÁCE OD RUKY
Sobota 16. 10. 2021 byla jako stvořená pro 

práci venku. Sluníčko svítilo, teplota byla přívětivá  
a já jsem moc ráda, že se našlo tolik lidiček, kteří 
reagovali na naši prosbu a přišli na brigádu, která 
spočívala v odstranění orobince, kterým byl zarost-
lý téměř celý rybníček na Dražejově. 

Zatímco blátivého nánosu tu rok od roku přibývá, 
vody je tu stále méně a méně. Ani to však někomu 
nezabránilo, aby sem nasadil ryby, které tu pocho-
pitelně nemají co dělat. Tento nešvar je ale bohužel 
hodně rozšířený a rybky se nám objevují i v tůních 
ve volné přírodě. Malé vodní plochy mají přitom 
sloužit jako biotop pro drobné obojživelníky, což 
se s rybami poněkud neslučuje. No, ale to jsem 
odskočila...

Velké poděkování patří manželům Dlouhým, 
manželům Pajdovým, Marušce Frýzové, Janě 
Kulhánkové, Pavle Donátové, manželům Čermá-
kovým, Radkovi Jirešovi a jeho synům, Pavlovi 
Diessnerovi, manželům Vaisovým, Sašovi Sikovi, 
Tomášovi Jankotovi ml., Danovi Appelovi a samo-
zřejmě mojí kamarádce Míše Bašové, bez které 
by to zkrátka nešlo. 

Kromě obrovského kusu práce, za kterou tím-
to výše jmenovaným ještě jednou z celého srdce 
děkuji - byli jste všichni naprosto skvělí - jsme si 
hezky popovídali, opekli si výborné špekáčky a 
pochutnali si na vynikajících koblížkách, které pro 
nás připravila paní Pajdová. 

Rybníček prokoukl, o tom není pochyb. Město 
Dubá plánuje jeho další úpravy, o tom si ale poví-

me zase někdy jindy. Hlavním cílem tohoto článku 
bylo poděkovat všem, kdo přiložili ruku k dílu, byť 
nemuseli, a dali tím najevo, že jim na vzhledu jejich 
obce záleží. Budu moc ráda, když se opět potkáme 
při nějaké té brigádě. :-) 

Zuzka Martínková



20 Klub malých Dubáčků
Dovádění s dětmi
v tělocvičně

Karetní dýchánek

Každý pátek se s maminkami a dětmi scházíme 
v tělocvičně ZŠ Dubá. A co že tam děláme? Ská-
čeme, běháme, cvičíme i posouváme své hranice 
ve zdolávání překážek. S dětmi se vracíme do 
dětských let hraním her - Cukr, káva, limonáda, 
nebo Slepá bába... a víte co? Je to docela legrace! 
Nebuďte příště s dětmi doma a přijďte také!

Těšíme se na vás každý pátek od 17 hod.
 Zuzana Macurová a Jarmila Rupertová

První dýchánek proběhl na konci září. Atmosféra v Klubu seniorů 
byla velmi příjemná, a proto ve spolupráci budeme pokračovat. Stihli 
jsme si zahrát společenskou hru pro zahřátí a uzobávajíce přinesené 
dobroty jsme se pustili do hraní karet. Do turnaje v žolíkách se zapojilo 
8 hráčů - dvě děti a 6 dospělých. Místní seniorky jsou opravdu zdatné 
karbanice, proto není překvapení, že se umístily na předních příčkách. 
Ale ani děti se nenechaly zahanbit a bojovaly až do konce. Chtěli byste 
mít doma vítězný putovní pohárek? Tak příště přijďte také! Sledujte nás!

Jarmila Rupertová

Klubíková šicí dílna
Klub malých Dubáčků navštěvují zručné a šikovné ženy. Dlouho jsme spo-

lečně nic netvořily, a proto jsme se 19. 10. 2021 sešly v klubu a pustily se do 
šití podzimních čepic. Práce nám šla pěkně od ruky. Ušily jsme čepice pro 
sebe i pro naše děti, odpočinuly jsme si během šití od starostí běžných dnů

a zároveň doplnily naše šatníky o nové kousky. Pěkná práce! Už teď se 
těším na další šicí dílnu. Co si asi ušijeme?

Jarmila Rupertová

13. Dubská drakiáda
Každý rok připravujeme drakiádu pro rodiny s dětmi a letos tomu nebylo 

jinak. V sobotu 16. 10. 2021 jsme  pořádali "šťastný" 13. ročník této klubové 
akce. Již se stalo skoro tradicí, že v tento den fouká jen mírný větřík, ale nám 
to vlastně vůbec nevadilo. Na louce se nás sešlo několik desítek, a i když 
bylo potřeba vynaložit větší úsilí dostat draky na oblohu, užili jsme si příjemné 
odpoledne. V jeden okamžik  jsme na nebi napočítali přes 25 draků.

Ráda bych touto cestou poděkovala všem dobrovolníkům - Ireně Žalovi-
čové, Janě Pravdové, Martinovi Fuxovi a Jaroslavovi Pokornému za pomoc  
s přípravou a servírováním libereckých párků, které nám na drakiádu věnoval 
pan Vladimír Mydlář. Děkujeme, moc jsme si pochutnali!

Fotografie z letošní drakiády si můžete prohlédnout v koláži na poslední 
straně listopadového vydání Dubáčku, které právě držíte v ruce. :-)

Jarmila Rupertová
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KDYŽ SUŠÁRNU CHMELE OVLÁDNOU STRAŠIDLA...
Konec října a začátek listopadu je spojený  

s dušičkovým obdobím, ale také se strašidelnými 
průvody. Ty pro nás pravidelně připravuje Jaruška 
Rupertová z klubíku, které ochotně pomáhá řada 
lidiček, a vždycky to byla parádní akce. Letos se 
tahle klubíková parta rozhodla pro změnu a mís-
to klasického průvodu se veškeré dění přesunulo  
k sušárně chmele. 

Děti jsou soutěživí tvorečkové, a tak tu pro ně 
byla připravena strašidelná křížovka, po jejímž vy-
luštění se mohly účastnit slosování o ceny. Hned 
po příchodu na místo učarovala dětem obrázková 

projekce, ale také strašidelná atmosféra a hlavně 
tajemné zvuky, které se linuly ze sušárny. Když 
nastal ten správný čas a všechny nás obklopila 
tma, mohli jsme se podívat dovnitř, kde na děti  
i dospělé čekala parta strašidel. Působivé kostými 
některé děti rozesmály, jiné trochu potrápily, ale 
shodneme se asi všichni, že naprosto super byla 
jak výdoba, tak i samotná strašidla.

Kdo chtěl, ten si venku mohl opéct buřtíka 
nebo se vyfotit v jedné z věží, kde byl připraven 
fotokoutek. Já osobně se nejvíc lekla klauna, kte-
rý zákeřně číhal na své "oběti" ukrytý za rohem. 

Přívětivá bílá paní, která jistě bloudí sušárnou již 
několik staletí, ale všechny vylekané poutníky opět 
uklidnila. Zkrátka, bylo to moc fajn a my děkujeme 
za krásný zážitek. 

Velké poděkování patří Jarušce Rupertové  
a všem jejím pomocníkům, mezi které patřila Zuza-
na Macurová, Jáchym Macura, Renata Danielová, 
Josef Daniel, Pavel Mojtek, Jana Pravdová, Irena 
Žalovičová, Petr Žalovič, Monika Šimonová, Vojta 
Stránský, Ruda Stránský, Klára Strnadová, Věra 
Říhová, Martin Rupert a Jan Rupert.                    

mar



22 ze života škol
Na brambory
do Brniště

Když se řekne Ekocentrum Brniště, všichni víme, 
že nás čeká spousta zábavy a nových poznatků. 
Tentokrát jsme měli téma – brambory.

A tak jsme si o nich povídali s obrázky, jaká 
jídla z brambor můžeme uvařit. A hlavně! Každý 
si musel svou bramboru vykopat z políčka. Byla 
nám pak k užitku při soutěži dvou družstev, kdy 
jsme je pokládali na stanoviště. Pořádné umění 
však vyžadoval úkol, když jsme měli brambory vo-
zit slalomem v malém kolečku. Na dvorku, vydláž-
děném velkými kostkami, nám brambůrky pěkně 
„poskakovaly“. Všichni jsme to zvládli na jedničku.

 Navštívili jsme tři telátka, slepice a kachny.
A nakonec zase ta brambora. Udělali jsme si 

panáčka bramboráčka na tyčce, dolepili oči, vlasy, 
mašle. Krásně jsme si to užili.

Za MŠ Dubá Ursula Svobodová

Na výletě v ekocentru
     Jednoho říjnového dne jsme vyjeli s dětmi 

do Brniště. Nejstarší děti absolvovaly vzdělávací 
program v Ekocentru a my jsme šli s mladšími na 
Stezku hastrmanů. Hned nás uvítalo nádherné 
dřevěné „mraveniště“, kde jsme posvačili a dali si 
dobrůtku z batůžku, abychom měli energii na túru. 

     Tematická zastavení nabízela dětem naučné 
otázky, které nás vedly k dalšímu zkoumání oko-
lí, poznávání lesa, louky, mokřadů, vodních ploch  
i jejich obyvatel. 

     Dětem se líbila minihřiště, kde třeba v lesní 
tělocvičně prověřily svou zdatnost. Cestou zpět 
jsme ještě pořídili několik snímků na dřevěných 
sochách, u rybníků, nebo s koníky a s dobrou ná-
ladou se vrátili autobusem zpět do Dubé. 

Za MŠ Dubá Jaroslava Sloupová

Stavebnice
Abychom se s žáky lépe poznali, vždy děláme 

akci „Nejlepší stavba ze stavebnice“. Žáci popustili 
uzdu své fantazii a vytvářeli pěkné stavby. 

                                      Lenka Treutnerová 

Návštěva u zvířátek
Každá návštěva u zvířátek nás moc baví. Tento-

krát jsme si opakovali češtinu. V týmech jsme si vy-
losovali barvu, která byla prvním klíčem k dalšímu 
úkolu. S chutí jsme se pustili do práce a plnili úkol 
za úkolem. Hodina utekla jako voda a my spolu 
se zvířátky zopakovali slovní druhy a mluvnické 
kategorie, které jsme se již naučili. 

Čtvrťáci

Den stromů
Život bez stromů si nikdo z nás nedovede před-

stavit. Stromy jsou důležité pro naši planetu. Jak 
moc důležité jsou, si povídali čtvrťáci v rámci te-
maticky zaměřeného dne. Stromy se prolínaly do 
všech předmětů. 

Žáci četli, hádali, doplňovali, malovali, skládali, 
měřili …. Každý si zasadil do hlíny šišku -  tako-
vý malý pokus. Pokud ze semínek něco vyroste, 
zahájili jsme výrobu kyslíku a budeme mít kousek 
lesa ve třídě. Zkrátka den jsme si užili. 

Čtvrťáci, paní učitelka Jana Pancová a Renča

Poprvé v Robotelu
Během prázdnin došlo k modernizaci jazykové 

učebny.  Každý z nás byl zvědavý, jak učebna vy-
padá a co nám nabízí.  Když paní učitelka otevřela 
dveře, byli jsme velmi překvapeni. Vše bylo tak 
nové, krásné, moderní. 

Každý z nás si vybral místo u počítače a vše 
mohlo začít. Po přihlášení jsme si nasadili sluchát-
ka a už jen poslouchali, jak nás paní učitelka vede 
k práci. Zadala nám první úkol. Vzhledem k tomu, 
že se blížil den stromů, měli jsme vyhledat bás-
ničku na dané téma. Komu se nedařilo, opět paní 
učitelka pomohla. Bylo super, že vše pozorovala 
na svém počítači a mohla se ke komukoliv z nás 
připojit a cokoliv nám říct, případně nám poopra-
vit.  Když byl tento krok splněn, došlo k párování  
a v náhodných dvojicích jsme si mohli básničky 
přečíst. Nikdo jiný nás v tu chvíli neslyšel. Snad jen 
paní učitelka, která si hrála na vetřelce a kontro-
lovala nám, zda opravdu děláme, co máme.  Moc 
nás to bavilo. Na závěr jsme ještě vypracovali rych-
lé opáčko a zkusili odeslat paní učitelce. Komu se 
odeslání podařilo, zjistí příště.  Těšíme se na další 
hodinu v ROBOTELU.

Čtvrťáci a paní učitelka Pancová
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Ursus arctos 

KDYŽ SE NÁM NECHCE ZE ŠKOLY DOMŮ A NEMUSÍME
Každý dospělák ví, že děti milují dobrodružství. 

Jedno z nich je i to, když děti mohou přespat ve 
škole, být spolu přes noc.  Čtvrťáci spí ve škole 
celkem často, a vždy si to pořádně užijí.

Co dělali a jak si to užili tentokrát?
Už po škole jsem byl natěšený na dobrodrůžo. 

Jakmile si pro nás přišla paní učitelka, věděl jsem, 
že to dopadne dobře.

Dobrodružství začalo tím, že jsme si šli opékat 
buřty na Mlýnek. Hráli jsme různé hry na Mlýnku, 
ale i po cestě. Když jsme dorazili zpět do školy, 
plnili jsme hru s QR kódy. Odměnou za správné 
splnění byla pizza. Měli jsme na výběr šunkovou 
nebo sýrovou. S Kubou jsme snědli celou. 

Po večeři jsme šli do tělocvičny. Tam jsme si 
udělali velkou opičí dráhu a někteří kluci hráli fot-
bal. No vlastně i holky. Renča byla v bráně a paní 
učitelka se jí snažila dát gól. Nedala. 

Když jsme dorazili z tělocvičny, ve třídě jsme si 
udělali kino s popcornem a brambůrkami. S Ada-
mem jsme usnuli až ve 24 hodin. Ráno jsem byl 
vzhůru první. Uklidili jsme a po snídani alou domů.

Vše se mi moc líbilo.
Véna P.

Vše mě moc bavilo. Pořád jsme se smáli. Bylo 
to príma. Fakt jsme se vyblbli. Chtěla bych to zažít 
znovu, protože jsem si to moc užila. Kdybych ve 
škole nespala, bylo by mi to líto.  Příště bych chtěla 
spát jinde než ve třídě. Paní učitelka nám slíbila, že 
až bude teplo, přespíme třeba v tělocvičně.

Natálka H.

V pátek jsme se sešli v šatně. Potom jsme šli na 
Mlýnek a tam opékali buřty a hráli hry. Po návratu 
jsme ve škole hráli týmovou hru s QR kódy. Odmě-
nou byla pizza. V tělocvičně jsme si postavili velkou 
opičí dráhu a pořádně jsme se vyřádili. Zpocená 
jsem odjela domů.

Nelinka 

V pátek ráno jsme si do školy přinesli nejenom 
aktovku, ale i batoh, spacák a karimatku. Po vyučo-

vání a obědě nás vyzvedla paní učitelka v družině. 
Šli jsme nahoru do třídy, kde čekala paní asistentka 
Renča. Doplnili jsme si pití, dostali buřt a chleba 
a šli opékat na Mlýnek. Dřevo na ohýnek jsme si 
museli sehnat sami. Potom jsme se vrátili zpět do 
školy. Hráli jsme hru a řádili v tělocvičně. Unavení 
jsme se ve třídě koukali na pohádku, jedli popcorn 
a šli spát. Ráno jsme si ke snídani dali palačinky.

Moc se mi to líbilo, už se těším na další spaní 
ve škole.

Míša

V pátek jsme se sešli ve škole. První jsme šli 
na Mlýnek opékat buřtíky. Po cestě jsme hráli hry, 
hodně nás to bavilo. Před večeří jsme hráli hru ve 
škole. Úkoly byly ukryté do QR kódů. Byla jsem  
v týmu s Adamem a Páťou. Moc nám to šlo. K ve-
čeři jsme měli pizzu. Pak jsme šli do tělocvičny, kde 
jsme si udělali opičí dráhu. Bylo to moc fajn.V půl 
desáté jsme šli z tělocvičny a připravili si postýlky. 
Měli jsme kino a popcorn a brambůrky. Ráno jsme 
si dali palačinky a šupky domů.

Emička

Říkali jsme si, že bychom mohli zase jednou 
spát ve škole. Vždyť naposledy jsme v ní spali na 
konci druhé třídy. A ten den přišel.

Bylo to v pátek 8.10. Přišli jsme do školy, odložili 
si věci a šli na Mlýnek. Opekli jsme si buřty a za-
hrály hry. Vrátili jsme se zpět do školy. Ustlali jsme 
si postýlky. Vedle mě spala Sofča a Terka.

Potom jsme si zahráli QR hru, splnili úkoly, sbí-
rali jsme lupy a klíč. Za odměnu jsme měli pizzu  
a pak jsme šli do tělocvičny. Tam jsme si zablbnuli. 
Ve třídě šup do pyžama, a pak kino a popcorn.

Ráno jsme si dělali palačinky, zabalili jsme si 
a odnesli věci k hlavnímu vchodu. Cestou jsme 
mohli jezdit po zábradlí. Bylo to super. Jindy totiž 
nemůžeme. Uklidili jsme lavice, dostali diplomy  
a hurá domů.

Děkuji Janče a Renče za bezva spaní. Těším 
se na další.

Adélka

/Medvěd hnědý/ bylo hlavní téma našeho setká-
ní v rámci dlouhodobého projektu GreenLife, jehož 
je naše škola hrdým členem. V cyklu přednášek 
Oko medvěda se děti dozvěděly, co je to medvě-
dí internet, zajímavosti ze života medvěda, v čem 
spočívá jeho ochrana a jak se chovat při setkání  
s ním. Povídání provázely záběry z fotopastí. Naše 
škola předala Michalovi a Zuzce z GreenLifu dár-
kové poukazy na dvě nové fotopasti, které už plně 
pracují, jedna na Slovensku a jedna v Kostarice.

Jana Mašková

VÝLET NA HRAD LIPÝ 
A DO CENTRA TEXTILNÍHO TISKU 

Dne 13. října jsme navštívili Českou Lípu, kon-
krétně hrad Lipý. Seznámili jsme se stručně s jeho 
historií, která sahá až do 13. století, kdy byl hrad 
vystavěn. Zaujalo nás, že až do 18. století byl vy-
užíván, pak ale chátral a poté sloužil jako rafinérie 
cukru. V 50. letech byla hlavní budova dokonce 
odstřelena. My jsme měli možnost si prohlédnout 
unikátní sklepení ze 14. století s menší ukázkou 
mučících nástrojů a celý areál s pozůstatky zdiva. 
V danou chvíli zde měl výstavu i Jiří Pačinka, umě-
lecký sklář. Co všechno dokázal vyrobit ze skla? 
Houby, strom, fontánu, keře, lekníny a především 
plameňáky, kterých jsme s dětmi napočítali úcty-
hodných 35. Ve sklepeních na nás čekal samotný 
čert, chobotnice, krakatice a medúzy, rovněž sklo 
s příměsí uranu, které podivuhodně svítilo. To ale 
nebylo vše. V Centru textilního tisku na děti čekal 
báječný program. V rámci oslavy dne stromů jsme 
si připomněli, jak důležité stromy jsou ze všech 
možných aspektů. Poté jsme si vyzkoušeli česání 

ovoce ze štaflí, a konečně zlatým hřebem progra-
mu byla vlastní výroba originálních ubrousků, které 
dětem zůstanou. A co jsme k tomu potřebovali? 
Jen jablíčka, barvy a štětce. Výrobu jsme si pa-
rádně užili a všem se nám to podařilo.  

Druháci, páťáci 
a paní učitelky Konopáčová a Konšelová
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VÝLET SENIORŮ DO KRÁSNÉ LÍPY

Kulturní komise Města Dubá vyhlašuje

Soutěž o nejhezčí 
adventní výzdobu
ve dvou kategoriích
1. Venkovní adventní výzdoba 
(světýlka na domě a zahradách, 
vyzdobená okna a dveře)

2. Vnitřní adventní výzdoba 
(věnce, kalendáře, svícny)
Soutěžní fotografie zasílejte do pátku 17. 12. 2021  
na e-mail info@mestoduba.cz nebo FB stránku 
Města Dubá. K fotografii uveďte jméno, příjmení  
a kontakt. 

Zasláním fotografie souhlasíte s publikací v rámci propagace města,  
především na FB, webu a ve zpravodaji Dubáček.

Ve středu 22. 9. 2021 jsme se se seniory vy-
dali na celodenní výlet do Krásné Lípy. Vzhledem 
k dlouhé pauze ohledně těchto výletů, byla účast 
opravdu velká. Naposledy jsme totiž byly na výletě 
v Harrachově před 2 lety. 

Po příjezdu do Krásné Lípy nás autobus vysadil 
přímo na náměstí, kde se nacházely  oba cíle na-
šeho výletu. První bylo na programu Muzeum Čes-
kého Švýcarska, které se nachází ve stejné budově 
jako Infocentrum. Přivítal nás velice milý pracovník 
Informačního centra a zavedl nás do expozice, kte-
rá se rozkládala na dvou patrech. Začali jsme nej-
prve panoramatickou dvacetiminutovou projekcí na 
téma „Krajina zrozená z písku a moře“ v kinosále 
s kapacitou na 50 míst. Kde jsme shlédli působivé 
záběry na krajinu a přírodu Českého Švýcarska, 
ale současně jsme se i zaposlouchali do poutavé-
ho výkladu charismatických hlasů herců Františka 
Němce a Vladimíra Dlouhého. Poté jsme si pro-
hlédli zbytek expozice a vyzkoušeli si i interaktivní 
exponáty jako je např. větrný mlýn, lososí cesta, 
labyrint v krajině a další hravé exponáty.

Jakmile si všichni užili prohlídku tak jsme měli 
možnost si prohlédnout a nakoupit nějaké výrobky 
v Infocentru.

Poté jsme se přesunuli na oběd do místního 
pivovaru Falkenštejn. Hned po obědě nás zavedli 
do salonku, kde byla možnost ochutnávky jejich 
piva a také velice obsáhlý výklad o pivovaru plný 
dalších zajímavých informací ohledně výroby piva 
značky Falkenštejn.

Jakmile jsme vstřebali veškeré dojmy, byl pro 
všechny účastníky hodinový rozchod na prozkou-
mání okolí. Tento krásný výlet jsme ukončili kolem 
třetí hodiny společným odjezdem z Krásné Lípy 
domů.

Doufáme, že i seniorům se tento zájezd líbil, 
alespoň tak jako nám. Těšíme se na další společné

zážitky!
Petra Mečířová
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ČESKO ZPÍVÁ 
KOLEDY 

Přijďte si s námi a celým Českem 
zazpívat známé vánoční písničky. 

www.ceskozpivakoledy.cz 

MASARYKOVO NÁMĚSTÍ  
V DUBÉ 

středa 8. prosince 2021  
v 18 hodin 

 

 

www.ceskozpivakoledy.cz 
 

Přijďte si s námi a celým Českem zazpívat  

známé vánoční písničky. 
 

Texty písní budou k dispozici. 
 

Občerstvení zajišťuje  

květinářství Danuše Civínová. 

 
 

PPřřeeddvváánnooččnníí  řřeemmeessllnnýý    

SSoobboottaa  44..  1122..  22002211  
99::0000  --  1177::0000  hhoodd..  

uukkáázzkkyy  ttrraaddiiččnníícchh  řřeemmeesseell  
ttvvoořřiivvéé  ddííllnniiččkkyy  nneejjeenn  pprroo  dděěttii  

ddoobbrroottyy  vv  mmuuzzeejjnníí  kkaavváárrnněě  
  

RReeggiioonnáállnníí  mmuuzzeeuumm  mměěllnnííkk  

Symbolické vstupné: 20 Kč, děti 6-15 let 10 Kč  
Zahrnuje vstup na  výstavu AAddvveenntt  vv  pprroomměěnnáácchh  ččaassuu..  
  

jjaarrmmaarrkk   

Regionální muzeum Mělník, p.o. Středočeského kraje 
nám. Míru 54, 276 01 Mělník 
wwwwww..mmuuzzeeuumm--mmeellnniikk..cczz  
      RReeggiioonnaallnniimmuuzzeeuummMMeellnniikk  

 

 

 

 

VÝSTAVNÍ SEZÓNA 2021 SKONČILA
Výstavou Mých snů svět, na které si návštěvní-

ci mohli do 6. listopadu prohlédnout obrazy Petra 
Horáka, skončila letošní výstavní sezóna v dubské 
Galerii Pošta. Co zajímavého galerie v roce 2021 
nabídla? 

První výstava se uskutečnila v termínu od po-
loviny dubna do 15. května. Na ní představil své 
fotografie z cest MUDr. Jiří Kutina, dlouholetý cha-
tař z Nedamova. Výstava ještě z důvodů korona-
virových omezení začala bez vernisáže. Návštěv-
níci se mohli pomocí fotografií seznámit s mnoha 
exotickými zeměmi, jejich obyvateli, památkámi i 
přírodními zajímavostmi.

Na druhou letošní výstavu přivezl své obrazy 
Zdeněk Kopecký ze Žďáru nad Sázavou. Výstava s 
názvem Moje krajina udělala radost obdivovatelům 
realistické krajinomalby s motivy nejen z Vysočiny, 
ale i z Kokořínska, které malíři učarovalo.

Třetí výstava vzdala hold nedávno zesnulému 
dubskému fotografovi Václavu Zývalovi. Výstavu 

In memoriam s láskou a péčí připravila Dana Zý-
valová. Návštěvníci mohli znovu obdivovat některé 
známější snímky, ale i několik posledních fotografií 
tropické přírody z dovolené.

V průběhu září se uskutečnila výstava obrazů 
Markéty Myškové Portréty míst. Výstavu uspořádal 
a na vernisáži obsáhle okomentoval kurátor Petr 
Pokorný. Obrazy představily poetický a od detailů 
oproštěný pohled na stavby, zákoutí a scenérie z 
Dubé, jejího okolí i vzdálenějších míst.

Poslední výstava zprostředkovala návštěvníkům 
seznámení s tvorbou malíře, který od mládí žije 
v německém Kasselu, a ačkoliv vystavoval již na 
mnoha místech ve světě, v České republice jsou 
jeho výstavy vzácností. Proto bylo potěšující, že 
v Dubé Petr Horák pomocí svých obrazů nechal 
nahlédnout do svého snového, surrealisticky hra-
vého světa.   

myš 
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SVATOVÁCLAVSKÝ BĚH PŘILÁKAL 
DO DUBÉ REKORDNÍ POČET BĚŽCŮ Přehled vítězů

podle kategorií
Předškoláci a 1. třída (200 m)
1. místo - Broučková Anna
2. místo - Iovanovici Jovanka
3. místo - Lakatoš Tomáš
Školáci a první stupeň (350 m)
1. místo - Brouček Filip
2. místo - Kroftová Elena
3. místo - Kratochvíl Jaku
Školáci a druhý stupeň (750 m)
1. místo - Samko Sebastián
2. místo - Hellier Bruce
3. místo - Kreftová Anna
Ženy 16 - 34 let (2,5 km)
1. místo - Ryšavá Vendula 
2. místo - Černá Karolína
3. Kolaříková Zuzana
Ženy 16 - 34 let (5 km)
1. místo - Ryšavá Vendula
2. místo - Fülová Veronika
3. místo - Spudilová Adéla
Ženy 35 - 49 let (2,5 km)
1. místo - Kmínková Michala 
2. místo - Jarolímková Věra
Ženy 35 - 49 let (5 km)
1. místo - Macháčková Tereza
2. místo - Mordychová Pavlína
3. místo - Jankotová Petra
Ženy nad 50 let (2,5 km)
1. místo - Pěničková Hana
Muži 16 - 34 let (2,5 km)
1. místo - Hladík Václav
2. místo - Hellier Bruce 
3. místo - Hladký Tomáš
Muži 16 - 34 let (5 km)
1. místo - Hladík Václav
2. místo - Vokálek Miroslav 
3. místo - Nikl Ale
Muži 35 - 49 let (2,5 km)
1. místo - Hochmut Jaroslav 
2. místo - Janďourek Bedřich
3. místo - Heptner Milan
                 Krs Václav
Muži 35 - 49 let (5 km)
1. místo - Brouček Pavel
2. místo - Baňkowski Tomáš 
3. místo - Diart Tomáš
Muži nad 50 let (2,5 km)
1. místo - Jíra Jaroslav 
2. místo - Procházka Milan
3. místo - Prokůpek Luděk
Muži nad 50 let (5 km)
1. místo - Jíra Jaroslav 
2. místo - Růžička Vladimír 
3. místo - Matějovský Milan
Maminky s kočárky
1. místo - Dudáčková Michaela
2. místo - Krátký Zbyněk

28. září je nejen státní svátek, ale u nás v Dubé 
i den již tradičně spojený se sportovní akcí - Sva-
továclavským během.  Letos  se  konal  jeho  čtvrtý 
ročník. Tentokrát stanulo na startovní čáře obdivu-
hodných 124 běžců všech věkových kategorií. Ale 
nepředbíhejme... 

Start i cíl byl připravený na náměstí, kde se zá-
roveň dvojice VerMon (Veronika Dufková a Monika 
Šimonová) od začátku do konce starala o pitný 
režim a občerstvení soutěžících i přihlížejících fa-
noušků. Počasí nám přálo, i když chvílemi foukal 
studený vítr. Když si všichni závodníci vyzvedli svá 
startovní čísla, přivítala je starostka města Irena 
Žalovičová krátkým úvodním projevem a popřála 
jim mnoho štěstí. 

Jako první se na start postavili předškoláci  
a žáci první třídy. Jejich fanklub povzbuzoval malé 
běžce o sto šest, stejně jako všechny děti, které  
v dalších kategoriích startovaly po nich. Všichni byli 
naprosto skvělí a do závodu dali úplně všechno. 
A abychom se vyhnuli slzičkám u těch, kteří nevy-
stoupali na stupně vítězů, dostali sladkou odměnu 
úplně všichni. 

Báječné výkony podali také dospěláci, a to ženy  
a muži ve věkových kategoriích 16 - 34, 35 - 49 
a 50 a více let, kteří se mohli přihlásit buď na 2,5 
nebo na 5 km. Klobouk dolů, pro nás - neběžce 
:-) už je to pěkná štreka. Všichni ve zdraví a vět-
šina i s úsměvem na rtech proběhla cílovou čárou  
a můžou na sebe být právem hrdí. Závodníků bylo 
opravdu mnoho a kdo ve které kategorii stanul na 
stupních vítězů, to si můžete prohlédnout na této 
stránce. 

Na mně teď je, abych moc poděkovala všem 
závodníkům za jejich účast a skvělé výkony, všem 
divákům za krásnou atmosféru, všem organizáto-
rům za hladký průběh akce a také všem kolegům 
z údržby města a děvčatům z kulturní komise za 
to, že vše tak dobře připravili. 

Velké poděkování patří také sponzorům Svato-
václavského běhu, a to konkrétně:
Městu Dubá, společnosti Agrop s. r. o., Tomášovi 
Novákovi (Stavby Novák) a Monice a Václavovi 
Šimonovým. 

Už teď se těšíme na příští ročník. 
Zuzka Martínková



4. ROČNÍK SVATOVÁCLAVSKÉHO BĚHU

Foto © Zuzka Martínková, Martin Rupert



13. DUBSKÁ DRAKIÁDA

Foto © Martin Rupert


